

Ven. Members of the Sangha, Ven. Theras  
Valued Upasaka, valued Upasika

This is a Work Edition!  
1.Edition 16.05.2021

Do not share it further except for editing and working purposes within the  
transcription project on sangham.net.

Only for personal use.

If you find any mistake or like to join the merits please feel invited to join  
here: <http://sangham.net/index.php/board,85.0.html>

or Upasika Norum on sangham.net

Anumodana!

សូមថ្វាយបង្គំចំពោះព្រះសង្ឃ,  
ជំរាបសួរឧបាសក និងឧបាសិកាទាំងអស់

នេះគឺជាសេចក្តីព្រាងច្បាប់ការបោះពុម្ពផ្សាយ!

1.Edition 16.05.2021

សូមកុំចែករំលែកបន្តទៀត បុសិនបើមិនមែនសម្រាប់ការកែសម្រួលនៅ sangham.net  
និងកិច្ចការនេះ។

សូមគិតថាលោកអ្នកត្រូវបានអញ្ជើញដើម្បីចូលរួមបុណ្យកុសលនេះ និងសូមប្រាប់ពួកយើង  
អំពីកំហុស និងប្រើវេទិកានេះ : <http://sangham.net/index.php/board,85.0.html>

ឬប្រាប់ឧបាសិកា Norum នៅលើ sangham.net

សូមអនុមោទនា!

អភិធម្មបិដក

បដ្ឋាន ទុតិយភាគ

សូមនមស្ការ ព្រះមានព្រះភាគ អរហន្ត សម្មាសម្ពុទ្ធ ព្រះអង្គនោះ។

**បញ្ហាវារៈ អនុលោមគណនា**

**ហេតុមូលកៈ**

[១] ក្នុងហេតុប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងអារម្មណប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៩ ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋាយ មានវារៈ១០ ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋាយ មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិបាកប្បដ្ឋាយ មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋាយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនត្ថិប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋាយ មានវារៈ១៣។

[២] ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៤ ព្រោះហេតុប្បដ្ឋាយ ... ក្នុងសហជាតប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិបាកប្បដ្ឋាយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៤ ក្នុងឈានប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៤ ក្នុងមគ្គប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៤ ក្នុងសម្បយុត្តប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៣ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋាយ មានវារៈ៧។

[៣] ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋាយ និស្សយប្បដ្ឋាយ អត្ថិប្បដ្ឋាយ អវិគតប្បដ្ឋាយ ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ព្រោះហេតុប្បដ្ឋាយ។ ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋាយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋាយ និស្សយប្បដ្ឋាយ អត្ថិប្បដ្ឋាយ អវិគតប្បដ្ឋាយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះហេតុប្បដ្ឋាយ។ ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋាយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋាយ និស្សយប្បដ្ឋាយ សម្បយុត្តប្បដ្ឋាយ អត្ថិប្បដ្ឋាយ អវិគតប្បដ្ឋាយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះហេតុប្បដ្ឋាយ។ ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋាយ និស្សយប្បដ្ឋាយ វិប្បយុត្តប្បដ្ឋាយ អត្ថិប្បដ្ឋាយ អវិគតប្បដ្ឋាយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះហេតុប្បដ្ឋាយ។ ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋាយ និស្សយប្បដ្ឋាយ







































































វិបាកប្បដ្ឋយ សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ព្រោះអត្ថិប្បដ្ឋយ  
យ។ ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ វិបាកប្បដ្ឋយ វិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ អវិ  
គតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ព្រោះអត្ថិប្បដ្ឋយ។ ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋយ  
អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ វិបាកប្បដ្ឋយ វិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូ  
ច្នោះ មានវារៈ១ ព្រោះអត្ថិប្បដ្ឋយ។

**នត្ថិមូលកៈ**

[៤៣] ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ព្រោះនត្ថិប្បដ្ឋយ ... ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៧ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣  
ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧។

[៤៤] ពាក្យថា អនន្តរប្បដ្ឋយ សមនន្តរប្បដ្ឋយ ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ វិគតប្បដ្ឋយ  
ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ព្រោះនត្ថិប្បដ្ឋយ។ ពាក្យថា អនន្តរប្បដ្ឋយ សមនន្តរប្បដ្ឋយ  
ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ អាសេវនប្បដ្ឋយ វិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះនត្ថិប្ប  
ដ្ឋយ។ ពាក្យថា អនន្តរប្បដ្ឋយ សមនន្តរប្បដ្ឋយ ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ កម្មប្បដ្ឋយ  
វិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ព្រោះនត្ថិប្បដ្ឋយ។

**វិគតមូលកៈ**

[៤៥] ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ព្រោះវិគតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៧ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣  
ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧។

[៤៦] ពាក្យថា អនន្តរប្បដ្ឋយ សមនន្តរប្បដ្ឋយ ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ នត្ថិប្បដ្ឋយ  
ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ព្រោះវិគតប្បដ្ឋយ។ ពាក្យថា អនន្តរប្បដ្ឋយ សមនន្តរប្បដ្ឋយ  
ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ អាសេវនប្បដ្ឋយ នត្ថិប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះវិគតប្ប  
ដ្ឋយ។ ពាក្យថា អនន្តរប្បដ្ឋយ សមនន្តរប្បដ្ឋយ ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ កម្មប្បដ្ឋយ  
នត្ថិប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ព្រោះវិគតប្បដ្ឋយ។

**អវិគតមូលកៈ**

[៤៧] ក្នុងហេតុប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ព្រោះអវិគតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអារម្មណប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងសហជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុង  
អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្ប





បច្ច័យ ដោយសហជាតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ ... ជា  
បច្ច័យ ដោយបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយកម្មប្បច្ច័យ។ កុសលធម៌ ជា  
បច្ច័យនៃកុសលធម៌ផង អព្យាកតធម៌ផង ដោយសហជាតប្បច្ច័យ។

[៥១] អកុសលធម៌ ជាបច្ច័យនៃអកុសលធម៌ ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ ... ជា  
បច្ច័យ ដោយសហជាតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។  
អកុសលធម៌ ជាបច្ច័យនៃកុសលធម៌ ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយ  
ឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។ អកុសលធម៌ ជាបច្ច័យនៃអព្យាកតធម៌ ដោយអារម្មណប្ប  
ច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយសហជាតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័  
យ ... ជាបច្ច័យ ដោយបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយកម្មប្បច្ច័យ។  
អកុសលធម៌ ជាបច្ច័យនៃអកុសលធម៌ផង អព្យាកតធម៌ផង ដោយសហជាត  
ប្បច្ច័យ។

[៥២] អព្យាកតធម៌ ជាបច្ច័យនៃអព្យាកតធម៌ ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ ... ជា  
បច្ច័យ ដោយសហជាតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ ... ជា  
បច្ច័យ ដោយបុរេជាតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ  
ដោយអាហារប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយឥន្ទរិយប្បច្ច័យ។ អព្យាកតធម៌ ជា  
បច្ច័យនៃកុសលធម៌ ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័  
យ ... ជាបច្ច័យ ដោយបុរេជាតប្បច្ច័យ។ អព្យាកតធម៌ ជាបច្ច័យនៃ  
អកុសលធម៌ ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ ...  
ជាបច្ច័យ ដោយបុរេជាតប្បច្ច័យ។

[៥៣] កុសលធម៌ក្តី អព្យាកតធម៌ក្តី ជាសហជាតប្បច្ច័យ ជាបុរេជាតប្បច្ច័យ នៃ  
កុសលធម៌។ កុសលធម៌ក្តី អព្យាកតធម៌ក្តី ជាសហជាតប្បច្ច័យ បច្ឆាជាតប្បច្ច័  
យ អាហារប្បច្ច័យ ឥន្ទរិយប្បច្ច័យ នៃអព្យាកតធម៌។

[៥៤] អកុសលក្តី អព្យាកតធម៌ក្តី ជាសហជាតប្បច្ច័យ បុរេជាតប្បច្ច័យ នៃ  
អកុសលធម៌។ អកុសលធម៌ក្តី អព្យាកតធម៌ក្តី ជាសហជាតប្បច្ច័យ បច្ឆាជាតប្ប  
ច្ច័យ អាហារប្បច្ច័យ និងឥន្ទរិយប្បច្ច័យ នៃអព្យាកតធម៌។

ចប់ បញ្ហាវារៈ បច្ចុនីយឧទ្ធារៈ។

**បញ្ហាវារៈ បច្ចុនីយគណនា**











សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៦៧] ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ នអាហារប្បដ្ឋយ និងនឈានប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៦៨] ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ បេ។ នអាហារប្បដ្ឋយ នឈានប្បដ្ឋយ នមគ្គប្បដ្ឋយ នសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ នវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ និងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ។

[៦៩] ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ បេ។ នកម្មប្បដ្ឋយ នវិបាកប្បដ្ឋយ និងនគនុរិយប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៧០] ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ បេ។ នកម្មប្បដ្ឋយ នវិបាកប្បដ្ឋយ នគនុរិយប្បដ្ឋយ នឈានប្បដ្ឋយ នមគ្គប្បដ្ឋយ នសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ នវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ និងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ។

ចប់ នហេតុមូលកៈ។

**នអារម្មណមូលកៈ**

[៧១] ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ព្រោះនអារម្មណប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសហជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ១១ ក្នុងននិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនគនុរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មាន

វារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនោ  
អវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៩។

[៧២] ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ព្រោះនអារម្មណប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្ម  
យ នអធិបតិប្បថ្មយ នអនន្តរប្បថ្មយ នសមនន្តរប្បថ្មយ និងនសហជាតប្បថ្ម  
យ ... ក្នុងននិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអា  
សេវនប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មយ  
មានវារៈ១១ ក្នុងនអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនឥនុរិយប្បថ្មយ មានវារៈ១១  
ក្នុងនឈានប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនសម្បយុត្ត  
ប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្មយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនោ  
អវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៩។ បេ។ បណ្ឌិត គប្បីសំដែងឲ្យពិស្តារ ដូចនហេតុមូលកៈ  
ផងចុះ។ ព្រោះនអធិបតិប្បថ្មយ នអនន្តរប្បថ្មយ និងនសមនន្តរប្បថ្មយ ដូចន  
ហេតុមូលកៈដែរ។

**នសហជាតមូលកៈ**

[៧៣] ក្នុងនហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ព្រោះនសហជាតប្បថ្មយ ... ក្នុងន  
អារម្មណប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនអនន្តរប្ប  
ថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ  
មានវារៈ១១ ក្នុងននិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្មយ មាន  
វារៈ១១ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៩  
ក្នុងនអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិបាក  
ប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនឥនុរិយប្បថ្មយ  
មានវារៈ១១ ក្នុងនឈានប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុង  
នសម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអត្ថិប្ប  
ថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មាន  
វារៈ១១ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៩។









ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនោអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ២។

[៨៥] ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ នអារម្មណប្បច្ច័យ នអធិបតិប្បច្ច័យ នអនន្តរប្បច្ច័យ នសមនន្តរប្បច្ច័យ នសហជាតប្បច្ច័យ នអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ និងននិស្សយប្បច្ច័យ ... ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនោអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ២។ សេចក្តីបំប្រែញ។

**នបុរេជាតមូលកៈ**

[៨៦] ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ព្រោះនបុរេជាតប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនោអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។





មានវារៈ១១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ១១ ក្នុងនោវិ  
គតប្បថ្នយ មានវារៈ១១ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៩។

[៩០] ព្រោះនបុរេជាតប្បថ្នយ នហេតុប្បថ្នយ នអារម្មណប្បថ្នយ។ សេចក្តី  
បំប្រញា។ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ព្រោះននិស្សយប្បថ្នយ និងន  
ឧបនិស្សយប្បថ្នយ ... ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ  
មានវារៈ៥ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងន  
គនុរិយប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ  
មានវារៈ៥ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនោវិគតប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៥ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ២។

**នបច្ឆាជាតមូលកៈ**

[៩១] ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ព្រោះនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ ... ក្នុងន  
អារម្មណប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអនន្តរ  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ  
មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ១១ ក្នុងននិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៩  
ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងន  
អាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ  
មានវារៈ១៥ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនគនុរិយប្បថ្នយ មានវារៈ១៥  
ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសម្បយុត្ត  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនោ  
អវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៩។

[៩២] ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ព្រោះនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ នហេតុប្បថ្ន  
យ និងនអារម្មណប្បថ្នយ ... ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសមនន្ត  
រប្បថ្នយ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ  
មានវារៈ១១ ក្នុងននិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មាន



អាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣  
ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្ប  
ច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអត្តិប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ២ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអ  
វិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ២។ សេចក្តីបំប្រួញ។ នអាសេវនប្បច្ច័យ ដូចនហេតុប្បច្ច័យ  
ដែរ។

[៩៦] ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអារម្មណប្ប  
ច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ១៥ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១១  
ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនបច្ឆា  
ជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ  
មានវារៈ១៥ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥  
ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសម្បយុត្ត  
ប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអត្តិប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនោ  
អវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[៩៧] ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ និ  
ងនអារម្មណប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣  
ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥។  
សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[៩៨] ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ និងនអារម្មណប្បច្ច័យ។ សេចក្តី  
បំប្រួញ។ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ព្រោះននិស្សយប្បច្ច័យ ... ក្នុងនបុ  
រេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្ប  
ច្ច័យ មានវារៈ១១។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[៩៩] ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ ... ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនឥនុរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៥។

[១០០] ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ព្រោះនបុរេជាតប្បច្ច័យ និងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ ... ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនឥនុរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១។ សេចក្តីបំប្រួញ។ នវិបាកប្បច្ច័យ ដូចនហេតុមូលកៈដែរ។

**នអាហារមូលកៈ**

[១០១] ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ព្រោះនអាហារប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអាម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[១០២] ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ១៥ ព្រោះនអាហារប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ និងនអាម្មណប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[១០៣] ព្រោះនអាហារប្បច្ច័យ និងនហេតុប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ព្រោះនសហជាតប្បច្ច័យ ... ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មាន



ថ្មី មានវារៈ២ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មី មានវារៈ៣  
ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មី មានវារៈ២។

[១០៧] ព្រោះនអាហារប្បថ្មី និងនហេតុប្បថ្មី។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនវិបាក  
ប្បថ្មី មានវារៈ១ ព្រោះនបច្ឆាជាតប្បថ្មី នអាសេវនប្បថ្មី និងនកម្មប្បថ្មី  
យ ... ក្នុងនឈានប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មី  
យ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មី មានវារៈ១។

[១០៨] ព្រោះនអាហារប្បថ្មី និងនហេតុប្បថ្មី។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ១ ព្រោះនកម្មប្បថ្មី នវិបាកប្បថ្មី ឈានប្បថ្មី  
និងនមគ្គប្បថ្មី ... ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មី មាន  
វារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មី មានវារៈ១។

**នតនុរិយមូលកៈ**

[១០៩] ក្នុងនហេតុប្បថ្មី មានវារៈ១៥ ព្រោះនតនុរិយប្បថ្មី ... ក្នុងន  
អារម្មណប្បថ្មី មានវារៈ១៥។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មី មាន  
វារៈ៩។

[១១០] ព្រោះនតនុរិយប្បថ្មី នហេតុប្បថ្មី និងនអារម្មណប្បថ្មី។ សេចក្តី  
បំប្រួញ។ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្មី មានវារៈ១៣។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោអវិ  
គតប្បថ្មី មានវារៈ៩។

[១១១] ព្រោះនតនុរិយប្បថ្មី និងនហេតុប្បថ្មី។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងន  
អញ្ញមញ្ញប្បថ្មី មានវារៈ១១ ព្រោះនសហជាតប្បថ្មី ... ក្នុងននិស្សយប្បថ្មី  
មានវារៈ១១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មី មាន  
វារៈ១១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្មី មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្មី មានវារៈ១១  
ក្នុងនកម្មប្បថ្មី មានវារៈ១១ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មី មានវារៈ១១ ក្នុងនអាហារប្ប  
ថ្មី មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បថ្មី មានវារៈ១១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មី មានវារៈ១១  
ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៩ ក្នុងនោអ

ត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ១១ ក្នុងនោអវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[១១២] ព្រោះនតនុរិយប្បច្ច័យ និងនហេតុប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនបុរេ  
ជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ព្រោះននិស្សយប្បច្ច័យ និងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ ...  
ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនក  
ម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុង  
នសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអត្តិប្ប  
ច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ១១ ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ១១ ក្នុងនោអវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[១១៣] ព្រោះនតនុរិយប្បច្ច័យ និងនហេតុប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនបុរេ  
ជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ ... ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុង  
នវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។ បណ្ឌិត គប្បីធ្វើផង  
ចុះ។ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ព្រោះនបុរេជាតប្បច្ច័យ និងនបច្ឆាជាត  
ប្បច្ច័យ ... ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
អាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣  
ក្នុងនោអត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិតតប្ប  
ច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ២។

[១១៤] ព្រោះនតនុរិយប្បច្ច័យ និងនហេតុប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនវិបាក  
ប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ ... ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងន  
មគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ  
មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ១។

[១១៥] ព្រោះនតនុរិយប្បច្ច័យ និងនហេតុប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនោវិ  
តតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ នវិបាកប្បច្ច័យ នឈានប្បច្ច័យ ន



មគ្គប្បច្ច័យ នសម្បយុត្តប្បច្ច័យ នវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ និងនោនត្តិប្បច្ច័យ។ នឈាន  
ប្បច្ច័យ នមគ្គប្បច្ច័យ បណ្ឌិត គប្បីឲ្យពិស្តារ ដូចនហេតុមូលកៈដែរ។ នសម្បយុត្ត  
ប្បច្ច័យ បណ្ឌិត គប្បីឲ្យពិស្តារ ដូចនអញ្ញមញ្ញមូលកៈដែរ។

**នវិប្បយុត្តមូលកៈ**

[១១៦] ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអារម្មណ  
ប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុង  
នអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនឧបនិស្សយ  
ប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុង  
នវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[១១៧] ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ  
និងនអារម្មណប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័  
យ មានវារៈ ៩ ក្នុងនសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុង  
នបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវន  
ប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៩  
ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្ប  
ច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៩  
ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័  
យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។

[១១៨] ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័  
យ នអារម្មណប្បច្ច័យ នអធិបតិប្បច្ច័យ នអនន្តរប្បច្ច័យ នសមនន្តរប្បច្ច័យ ន

សហជាតប្បដ្ឋិយ នអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋិយ និងននិស្សយប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩។

[១១៩] ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ នហេតុប្បដ្ឋិយ និងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ។ មូលកៈ បំប្រួញ។ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ព្រោះននិស្សយប្បដ្ឋិយ និងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឥនុរិយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២។

[១២០] ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ នហេតុប្បដ្ឋិយ និងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ។ មូលកៈ បំប្រួញ។ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ព្រោះនកម្មប្បដ្ឋិយ នវិបាកប្បដ្ឋិយ និងនឥនុរិយប្បដ្ឋិយ។ ហេ។ ... ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១។

**នោអត្ថិមូលកៈ**

[១២១] ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ព្រោះនោអត្ថិប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសហជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងននិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឥនុរិយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩។

[១២២] ក្នុងននិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ព្រោះនោអត្ថិប្បដ្ឋិយ នហេតុប្បដ្ឋិយ និងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២។

[១២៣] ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ២ ព្រោះនោអត្តិប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ នអារម្មណប្បថ្មយ នអធិបតិប្បថ្មយ នអនន្តរប្បថ្មយ នសមនន្តរប្បថ្មយ នសហជាតប្បថ្មយ នអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ និងននិស្សយប្បថ្មយ ... ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៩។

[១២៤] ព្រោះនោអត្តិប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ និងនអារម្មណប្បថ្មយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មយ មានវារៈ២ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បថ្មយ ... ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនឈានប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនោនត្តិប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ២។

[១២៥] ព្រោះនោអត្តិប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ និងនអារម្មណប្បថ្មយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ២ ព្រោះនអាសេវនប្បថ្មយ នវិបាកប្បថ្មយ នអាហារប្បថ្មយ និងនឥន្ទរិយប្បថ្មយ។

[១២៦] ព្រោះនោអត្តិប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនោនត្តិប្បថ្មយ មានវារៈ២ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បថ្មយ នបុរេជាតប្បថ្មយ នបច្ឆាជាតប្បថ្មយ នអាសេវនប្បថ្មយ នវិបាកប្បថ្មយ នអាហារប្បថ្មយ នឥន្ទរិយប្បថ្មយ និងនវិប្បយុត្តប្បថ្មយ ... ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ២។

[១២៧] ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ២ ព្រោះនោអត្តិប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ និងនោវិគតប្បថ្មយ។ ក្នុងនហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ១៥ ព្រោះនោនត្តិប្បថ្មយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនោនត្តិប្បថ្មយ និងនោវិគតប្បថ្មយ មានមូលបុគ្គលដ្ឋេនដោយនហេតុប្បថ្មយដែរ។ ក្នុងនហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ១៥ ព្រោះនោវិគតប្បថ្មយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងនហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ព្រោះនោអវិគតប្បថ្មយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអវិ

គតប្បច្ច័យ មានវារៈ៩។ ព្រោះនោអវិតតប្បច្ច័យ មានមូលបុកដស្មើដោយនោអ  
ត្ថិប្បច្ច័យដែរ។

ចប់ បញ្ហាវារៈ បច្ចុនីយគណនា។

**បញ្ហាវារៈ អនុលោមប្បច្ចុនីយគណនា**

**ហេតុមូលកៈ**

[១២៨] ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ព្រោះហេតុប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអធិបតិ  
ប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧  
ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអា  
សេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងន  
ឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៧  
ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧។

[១២៩] ពាក្យថា សហជាតប្បច្ច័យ និស្សយប្បច្ច័យ អត្ថិប្បច្ច័យ អវិតតប្បច្ច័យ ដូ  
ច្នោះ មានវារៈ៧ ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ ព្រោះហេតុប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧  
ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអា  
សេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងន  
ឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៧  
ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧។

[១៣០] ពាក្យថា សហជាតប្បច្ច័យ អញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ និស្សយប្បច្ច័យ អត្ថិប្បច្ច័យ  
អវិតតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ ព្រោះហេតុប្បច្ច័យ ...  
ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនសម

















មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុង  
នោវិតតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[១៥១] ពាក្យថា អធិបតិប្បដ្ឋយ សហជាតប្បដ្ឋយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋ  
យ វិបាកប្បដ្ឋយ ឥនុវិយប្បដ្ឋយ មគ្គប្បដ្ឋយ សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិ  
តតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋយ ព្រោះហេតុប្បដ្ឋយ ... ក្នុង  
នអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនឧបនិស្សយ  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
អាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិតតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[១៥២] ពាក្យថា អធិបតិប្បដ្ឋយ សហជាតប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ វិបាកប្បដ្ឋយ  
ឥនុវិយប្បដ្ឋយ មគ្គប្បដ្ឋយ វិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិតតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ  
មានវារៈ១ ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋយ ព្រោះហេតុប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ១  
ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនប  
ច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិតតប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ១។

ចប់ ហេតុមូលកៈ។

**អារម្មណមូលកៈ**

[១៥៣] ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ព្រោះអារម្មណប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអធិបតិ  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនសហជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុង  
ននិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបុរេជាត  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងន

អាហារប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនគនុរិយប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បថ្មយ  
មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុង  
នវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិគតប្បថ្ម  
យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៩។

[១៥៤] ពាក្យថា អធិបតិប្បថ្មយ ឧបនិស្សយប្បថ្មយ ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ក្នុងន  
ហេតុប្បថ្មយ ព្រោះអារម្មណប្បថ្មយ ... ក្នុងនអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងន  
សមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសហជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញ  
ប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងននិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
នកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បថ្មយ  
មានវារៈ៧ ក្នុងនគនុរិយប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនឈានប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
នមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្ម  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧។

[១៥៥] ពាក្យថា បុរេជាតប្បថ្មយ អត្ថិប្បថ្មយ អវិគតប្បថ្មយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣  
ក្នុងនហេតុប្បថ្មយ ព្រោះអារម្មណប្បថ្មយ ... ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
សហជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងននិស្សយប្ប  
ថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្មយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុង  
នវិបាកប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនគនុរិយប្បថ្ម  
យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុង  
នសម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្ប  
ថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៣។

[១៥៦] ពាក្យថា និស្សយប្បថ្មយ បុរេជាតប្បថ្មយ វិប្បយុត្តប្បថ្មយ អត្ថិប្បថ្មយ អវិ  
គតប្បថ្មយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បថ្មយ ព្រោះអារម្មណប្បថ្មយ ... ក្នុង  
នអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្ត



**អធិបតិមូលកៈ**

[១៥៩] ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ព្រោះអធិបតិប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអារម្មណ  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ១០ ក្នុងនសហជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៤  
ក្នុងននិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេ  
ជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនអាសេវនប្ប  
ដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០  
ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនឈាន  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ៨ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនោអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនោ  
នត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១០ ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋ  
យ មានវារៈ៧។

[១៦០] ពាក្យថា អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៨ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ  
ព្រោះអធិបតិប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៨ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងនសហជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១  
ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៤ ក្នុងននិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆា  
ជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ ៨ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៨ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុង  
នឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៨ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៤ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៤  
ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨។

[១៦១] ពាក្យថា និស្សយប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៨  
ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ ព្រោះអធិបតិប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងន  
សហជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៤ ក្នុងនឧបនិស្សយ  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៨ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ៨ ក្នុង



























ថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនបុរេជាតិប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតិប្បថ្មី មាន  
វារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងន  
អាហារប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បថ្មី  
មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៣  
ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនោអវិ  
គតប្បថ្មី មានវារៈ៣។

[១៩៤] ពាក្យថា សមនន្តរប្បថ្មី ឧបនិស្សយប្បថ្មី កម្មប្បថ្មី នត្ថិប្បថ្មី វិ  
គតប្បថ្មី ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បថ្មី ព្រោះអនន្តរប្បថ្មី ... ក្នុងន  
អាម្ពណប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនសហជាតិប្ប  
ថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងននិស្សយប្បថ្មី មាន  
វារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតិប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតិប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុង  
នអាសេវនប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បថ្មី  
មានវារៈ១ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បថ្មី មានវារៈ១  
ក្នុងនមគ្គប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្ត  
ប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងនោអវិគតប្បថ្មី មាន  
វារៈ១។

ចប់ អនន្តរមូលកៈ។

**សមនន្តរមូលកៈ**

[១៩៥] ក្នុងនហេតុប្បថ្មី មានវារៈ៧ ព្រោះសមនន្តរប្បថ្មី ... ក្នុងនអាម្ពណ  
ប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនសហជាតិប្បថ្មី  
មានវារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងននិស្សយប្បថ្មី មានវារៈ៧  
ក្នុងនបុរេជាតិប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆាជាតិប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនអា  
សេវនប្បថ្មី មានវារៈ៥ ក្នុងនកម្មប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មី មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងន  
ឈានប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មី  
មានវារៈ៧ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុង  
នោអវិគតប្បថ្មី មានវារៈ៧។



ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្ត  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ១។

ចប់ សមនន្តរមូលកៈ។

**សហជាតមូលកៈ**

[១៩៩] ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ព្រោះសហជាតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអារម្មណ  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាត  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងន  
ឥនុរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៩ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩។

[២០០] ពាក្យថា និស្សយប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៩  
ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ ព្រោះសហជាតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩  
ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសម  
នន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋ  
យ មានវារៈ៩ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិបា  
កប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឥនុរិយប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋ  
យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩។

[២០១] ពាក្យថា អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូ  
ច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ ព្រោះសហជាតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអារម្មណប្ប  
ដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មាន













អញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ ... ក្នុងនអាមម្ពណប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនអនន្តរ្យប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរ្យប្បថ្នយ មានវារៈ១  
ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនប  
ច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនឥនុរិយប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុង  
នឈានប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនោនតិប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ១។

[២១៦] ពាក្យថា សហជាតប្បថ្នយ និស្សយប្បថ្នយ វិបាកប្បថ្នយ វិប្បយុត្តប្បថ្នយ  
អតិប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះអញ្ញមញ្ញ  
ប្បថ្នយ ... ក្នុងនអាមម្ពណប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ១  
ក្នុងនអនន្តរ្យប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរ្យប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាត  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនឥនុរិយប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
ឈានប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនោនតិប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ១។

ចប់ អញ្ញមញ្ញមូលកៈ។

**និស្សយមូលកៈ**

[២១៧] ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ព្រោះនិស្សយប្បថ្នយ ... ក្នុងនអាមម្ពណ  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអនន្តរ្យប្បថ្នយ  
មានវារៈ១៣ ក្នុងនសមនន្តរ្យប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៣ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ១៣  
ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអា  
សេវនប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ  
មានវារៈ១៣ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនឥនុរិយប្បថ្នយ មាន  
វារៈ១៣ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងន



យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
នកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ  
មានវារៈ៧ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៧។

[២២១] ពាក្យថា វិប្បយុត្តប្បថ្នយ អត្ថិប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ៥  
ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះនិស្សយប្បថ្នយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បថ្នយ មានវារៈ៥  
ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនសម  
នន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៥ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុង  
នកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ  
មានវារៈ៥ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុង  
នមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្នយ  
មានវារៈ៥ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៥។

[២២២] ពាក្យថា អធិបតិប្បថ្នយ វិប្បយុត្តប្បថ្នយ អត្ថិប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូ  
ច្នោះ មានវារៈ៤ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះនិស្សយប្បថ្នយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៤ ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆា  
ជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ  
មានវារៈ៤ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងន  
ឥន្ទរិយប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ  
មានវារៈ៤ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៤ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៤  
ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៤។













[២៣៧] ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋិយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋិយ វិបាកប្បដ្ឋិយ វិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ អត្ថិប្បដ្ឋិយ អវិគតប្បដ្ឋិយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋិយ ព្រោះ និស្សយប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១។

ចប់ និស្សយមូលកៈ។

**ឧបនិស្សយមូលកៈ**

[២៣៨] ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ព្រោះឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសហជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងននិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩។

[២៣៩] ពាក្យថា អារម្មណប្បដ្ឋិយ អធិបតិប្បដ្ឋិយ ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋិយ ព្រោះឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសហជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងននិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងនកម្ម



មានវារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងននិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអា  
សេវនប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងន  
ឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ  
មានវារៈ៧ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
នោអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៧។

[២៤៣] ពាក្យថា អនន្តរប្បថ្នយ សមនន្តរប្បថ្នយ អាសេវនប្បថ្នយ នត្ថិប្បថ្នយ វិ  
គតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះឧបនិស្សយប្បថ្នយ ...  
ក្នុងនអារម្មណប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
សហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងននិស្សយប្ប  
ថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
អាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោអវិ  
គតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។

[២៤៤] ពាក្យថា កម្មប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ២ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះ  
ឧបនិស្សយប្បថ្នយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ  
មានវារៈ២ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ២  
ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុង  
ននិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនបច្ឆាជាត  
ប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មាន  
វារៈ២ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងន  
ឈានប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ  
មានវារៈ២ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងនោអត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុង

នោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងនោអវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ២។

[២៤៥] ពាក្យថា អនន្តរប្បច្ច័យ សមនន្តរប្បច្ច័យ កម្មប្បច្ច័យ នត្ថិប្បច្ច័យ វិតតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ ព្រោះឧបនិស្សយប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោអវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ១។

ចប់ ឧបនិស្សយមូលកៈ។

**បុរេជាតមូលកៈ**

[២៤៦] ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ព្រោះបុរេជាតប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិតតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។

[២៤៧] ពាក្យថា អត្ថិប្បច្ច័យ អវិតតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ ព្រោះបុរេជាតប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មាន













វារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុង  
នអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋ  
យ មានវារៈ១ ក្នុងនឥន្ទ្រិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ១  
ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្ត  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោអត្តិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ១។

[២៦១] ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ អាហារប្បដ្ឋយ អត្តិប្បដ្ឋយ អវិ  
គតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ ព្រោះកម្មប្បដ្ឋយ ... ក្នុងន  
អាម្ពណប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋ  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបា  
កប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនឥន្ទិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិ  
ប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោត្តិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៧។

[២៦២] ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ អាហារប្បដ្ឋ  
យ អត្តិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ ព្រោះកម្ម  
ប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអាម្ពណប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆា  
ជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនឥន្ទិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុង  
នមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋ  
យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោត្តិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣។

[២៦៣] ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ អាហារប្បដ្ឋ  
យ សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ អត្តិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុ











យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ១  
ក្នុងនឈានប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្ប  
ថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១។  
[២៧៥] ពាក្យថា សហជាតប្បថ្មយ អញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ និស្សយប្បថ្មយ វិប្បយុត្តប្បថ្ម  
យ អត្ថិប្បថ្មយ អវិគតប្បថ្មយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បថ្មយ ព្រោះវិបាក  
ប្បថ្មយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ១  
ក្នុងនអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាត  
ប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បថ្មយ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
ឈានប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១។

ចប់ វិបាកមូលកៈ។

**អាហារមូលកៈ**

[២៧៦] ក្នុងនហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះអាហារប្បថ្មយ ... ក្នុងនអារម្មណប្ប  
ថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្មយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសហជាតប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុង  
នអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងននិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆា  
ជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនកម្មប្បថ្មយ  
មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
នឈានប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនោវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧។

[២៧៧] ពាក្យថា អត្ថិប្បថ្មយ អវិគតប្បថ្មយ ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ក្នុងនហេតុប្បថ្ម  
យ ព្រោះអាហារប្បថ្មយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្ម  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្មយ មាន



[២៨០] ពាក្យថា សហជាតប្បច្ច័យ អញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ និស្សយប្បច្ច័យ សម្បយុត្តប្បច្ច័យ អត្ថិប្បច្ច័យ អវិគតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ ព្រោះ អាហារប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអាមម្ពណប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មាន វារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងន ឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆា ជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឥនុរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្ប ច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មាន វារៈ៣។

[២៨១] ពាក្យថា សហជាតប្បច្ច័យ និស្សយប្បច្ច័យ វិប្បយុត្តប្បច្ច័យ អត្ថិប្បច្ច័យ អ វិគតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ ព្រោះអាហារប្បច្ច័យ ... ក្នុង នអាមម្ពណប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរៈ **នសមនន្តរៈ នអញ្ញមញ្ញៈ នឧបនិស្សយៈ នបុរេជាតៈ នបច្ឆាជាតៈ នអាសេវនៈ នកម្មៈ នវិបាកៈ នឥនុរិយៈ នឈានៈ នមគ្គៈ នសម្បយុត្តៈ នោនត្ថិ និងនោវិ គតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។**

[២៨២] ពាក្យថា សហជាតប្បច្ច័យ និស្សយប្បច្ច័យ វិបាកប្បច្ច័យ អត្ថិប្បច្ច័យ អវិ គតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ ព្រោះអាហារប្បច្ច័យ ... ក្នុងន អាមម្ពណប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័ យ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មាន វារៈ១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុង នបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័ យ មានវារៈ១ ក្នុងនឥនុរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្ត ប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មាន វារៈ១។

























មានវារៈ៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣។

[៣១៥] ពាក្យថា និស្សយប្បដ្ឋយ បុរេជាតប្បដ្ឋយ វិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អ  
វិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ ព្រោះឥនុរិយប្បដ្ឋយ ... ក្នុង  
នអារម្មណប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនអនន្តរប្ប  
ដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនសហជាតប្បដ្ឋយ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុង  
នបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋ  
យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១  
ក្នុងនឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្ប  
ដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៣១៦] ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូ  
ច្នោះ មានវារៈ៧ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ ព្រោះឥនុរិយប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋ  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆា  
ជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
នឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧។

[៣១៧] ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ  
អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋយ ព្រោះឥនុរិយប្បដ្ឋយ ...  
ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
អនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយ  
ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុង

























គតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ ព្រោះឥន្ទរិយប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងន ឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាត ប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មាន វារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្ប យុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១។

[៣៣១] ពាក្យថា ហេតុប្បច្ច័យ អធិបតិប្បច្ច័យ សហជាតប្បច្ច័យ និស្សយប្បច្ច័យ វិបាកប្បច្ច័យ មគ្គប្បច្ច័យ វិប្បយុត្តប្បច្ច័យ អត្ថិប្បច្ច័យ អវិគតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ ព្រោះឥន្ទរិយប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនប ច្ឆាជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងន សម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១។

ចប់ ឥន្ទរិយមូលកៈ។

**ឈានមូលកៈ**

[៣៣២] ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ព្រោះឈានប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអារម្មណប្ប ច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអនន្តរប្បច្ច័យ មាន វារៈ៧ ក្នុងនសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុង នអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងននិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងន ឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនបុរេជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនបច្ឆា ជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុង នឥន្ទរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បច្ច័























តន្ត្រីយប្បថ្នយ សម្បយុត្តប្បថ្នយ អត្ថិប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ១  
ក្នុងនអាម្មណប្បថ្នយ ព្រោះមគ្គប្បថ្នយ។ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ១។  
ពាក្យថា ហេតុប្បថ្នយ អធិបតិប្បថ្នយ សហជាតប្បថ្នយ និស្សយប្បថ្នយ វិបាក  
ប្បថ្នយ ឥនុរិយប្បថ្នយ វិប្បយុត្តប្បថ្នយ អត្ថិប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនអាម្មណប្បថ្នយ ព្រោះមគ្គប្បថ្នយ។ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មាន  
វារៈ១។

ចប់ មគ្គមូលកៈ។

**សម្បយុត្តមូលកៈ**

[៣៣៦] ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ព្រោះសម្បយុត្តប្បថ្នយ ... ក្នុងន  
អាម្មណប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរាប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្តរាប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៣ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
អាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឥនុរិយប្បថ្នយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្ប  
ថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៣។

[៣៣៧] ពាក្យថា សហជាតប្បថ្នយ អញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ និស្សយប្បថ្នយ អត្ថិប្បថ្នយ  
អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះសម្បយុត្តប្បថ្នយ។  
សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។ ពាក្យថា សហជាតប្បថ្នយ  
អញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ និស្សយប្បថ្នយ វិបាកប្បថ្នយ អត្ថិប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ  
មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះសម្បយុត្តប្បថ្នយ។ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ  
មានវារៈ១។

ចប់ សម្បយុត្តមូលកៈ។

**វិប្បយុត្តមូលកៈ**

[៣៣៨] ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ព្រោះវិប្បយុត្តប្បថ្នយ ... ក្នុងនអាម្មណ  
ប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនអនន្តរាប្បថ្នយ មាន













មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បថ្មីយ មានវារៈ១ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្មីយ មានវារៈ១ ក្នុង  
នឈានប្បថ្មីយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មីយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មីយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មីយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មីយ មានវារៈ១។

ចប់ វិប្បយុត្តមូលកៈ។

**អត្ថិមូលកៈ**

[៣៥៣] ក្នុងនហេតុប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ព្រោះអត្ថិប្បថ្មីយ ... ក្នុងនអារម្មណប្ប  
ថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្មីយ មាន  
វារៈ១៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនសហជាតប្បថ្មីយ មានវារៈ៧  
ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មីយ មានវារៈ៧ ក្នុងននិស្សយប្បថ្មីយ មានវារៈ៧ ក្នុងន  
ឧបនិស្សយប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មីយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆា  
ជាតប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនកម្មប្បថ្មីយ  
មានវារៈ១៣ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអាហារប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣  
ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនឈានប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនមគ្គ  
ប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្មីយ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មីយ  
មានវារៈ៥ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣។

[៣៥៤] ពាក្យថា អវិគតប្បថ្មីយ ដូច្នោះ មានវារៈ១៣ ក្នុងនហេតុប្បថ្មីយ ព្រោះអ  
ត្ថិប្បថ្មីយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្មីយ មាន  
វារៈ១៣ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣  
ក្នុងនសហជាតប្បថ្មីយ មានវារៈ៧ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មីយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
ននិស្សយប្បថ្មីយ មានវារៈ៧ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនបុរេ  
ជាតប្បថ្មីយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនអាសេវនប្ប  
ថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនកម្មប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនវិបាកប្បថ្មីយ មាន  
វារៈ១៣ ក្នុងនអាហារប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣  
ក្នុងនឈានប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនមគ្គប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បថ្មីយ មានវារៈ៧ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្មីយ មានវារៈ៥ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្មី  
យ មានវារៈ១៣ ក្នុងនោវិគតប្បថ្មីយ មានវារៈ១៣។













នសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្ប  
ថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។

[៣៦៩] ពាក្យថា អារម្មណប្បថ្នយ និស្សយប្បថ្នយ បុរេជាតប្បថ្នយ វិប្បយុត្តប្បថ្ន  
យ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះអត្ថិប្បថ្នយ ...  
ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសម  
នន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុង  
នវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឥនុរិយប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុង  
នសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្ប  
ថ្នយ មានវារៈ៣។

[៣៧០] ពាក្យថា អារម្មណប្បថ្នយ អធិបតិប្បថ្នយ ឧបនិស្សយប្បថ្នយ បុរេជាត  
ប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះអត្ថិប្បថ្នយ ...  
ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
សហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងននិស្សយប្ប  
ថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារ  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនឥនុរិយប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្ប  
យុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ  
មានវារៈ១។

[៣៧១] ពាក្យថា អារម្មណប្បថ្នយ អធិបតិប្បថ្នយ និស្សយប្បថ្នយ ឧបនិស្សយប្ប  
ថ្នយ បុរេជាតប្បថ្នយ វិប្បយុត្តប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងន  
ហេតុប្បថ្នយ ព្រោះអត្ថិប្បថ្នយ ... ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម  
នន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្ន  
យ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មាន

វារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារ  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនោ  
នត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ១។

[៣៧២] ពាក្យថា និស្សយប្បថ្នយ បុរេជាតប្បថ្នយ ឥន្ទរិយប្បថ្នយ វិប្បយុត្តប្បថ្ន  
យ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មានវារៈ១ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះអត្ថិប្បថ្នយ ...  
ក្នុងនអារម្មណប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអនន្តរ  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសមនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនសហជាតប្បថ្នយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ១  
ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្ម  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ  
មានវារៈ១។

[៣៧៣] ពាក្យថា សហជាតប្បថ្នយ និស្សយប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្នយ ដូច្នោះ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះអត្ថិប្បថ្នយ ... ក្នុងនអារម្មណប្បថ្នយ មានវារៈ៩  
ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសម  
នន្តរប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៩ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនអាសេវនប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិបា  
កប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៩ ក្នុងនឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងន  
សម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៩។

[៣៧៤] ពាក្យថា សហជាតប្បថ្នយ អញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ និស្សយប្បថ្នយ អវិគតប្បថ្ន  
យ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនហេតុប្បថ្នយ ព្រោះអត្ថិប្បថ្នយ ... ក្នុងនអារម្មណប្ប  
ថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បថ្នយ មាន







ឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋិយ  
មានវារៈ១ ក្នុងនោនត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១។

ចប់ អត្ថិមូលកៈ។

**នត្ថិវិគតៈ អវិគតមូលកៈ**

[៣៨៣] ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ព្រោះនត្ថិប្បដ្ឋិយ។ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋិយ  
មានវារៈ៧ ព្រោះវិគតប្បដ្ឋិយ។ នត្ថិប្បដ្ឋិយក្តី វិគតប្បដ្ឋិយក្តី បុរោលគ្នានឹង  
អនន្តរប្បដ្ឋិយ។ ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១៣ ព្រោះអវិគតប្បដ្ឋិយ។ អត្ថិប្បដ្ឋិ  
យ លោកឲ្យពិស្តារហើយយ៉ាងណា អវិគតប្បដ្ឋិយ គប្បីឲ្យពិស្តារ យ៉ាងនោះដែរ។

ចប់ បញ្ហាវារៈ អនុលោមបច្ចនីយៈ។

**បញ្ហាវារៈ បច្ចនីយានុលោមគណនា**

**នហេតុមូលកៈ**

[៣៨៤] ក្នុងអារម្មណប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងអធិបតិប្ប  
ដ្ឋិយ មានវារៈ១០ ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧  
ក្នុងសហជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្ប  
ដ្ឋិយ មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មាន  
វារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុង  
កម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋិយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងតន្ត្រិយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បដ្ឋិ  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៥  
ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បដ្ឋិយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១៣។

[៣៨៥] ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋិយ និងនអារម្មណប្ប  
ដ្ឋិយ ... ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
សហជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋិយ  
មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣  
ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋិ  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៧ ក្នុង



ក្នុងឥន្ទ្រិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុង អត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៣ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៣។

[៣៨៩] ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ នអធិបតិប្បដ្ឋយ នអនន្តរប្បដ្ឋយ នសមនន្តរប្បដ្ឋយ និងនសហជាតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេ ជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មាន វារៈ២ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទ្រិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងវិប្បយុត្ត ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧។

[៣៩០] ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ នអធិបតិប្បដ្ឋយ នអនន្តរប្បដ្ឋយ នសមនន្តរប្បដ្ឋយ នសហជាតប្បដ្ឋយ និ ងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ ... ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ២ ក្នុង អាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទ្រិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧។

[៣៩១] ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុង ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ព្រោះនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និងននិស្សយប្បដ្ឋយ ... ក្នុងបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋ យ មានវារៈ២ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទ្រិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុង វិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មាន វារៈ៥។

[៣៩២] ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងបច្ឆាជាត ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ព្រោះននិស្សយប្បដ្ឋយ នឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ និងនបុរេជាត ប្បដ្ឋយ ... ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ២ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទ្រិយ ប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៥។



[៣៩៣] ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ២ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ នបុរេជាតប្បដ្ឋយ និងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៣៩៤] ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ នអាសេវនប្បដ្ឋយ នកម្មប្បដ្ឋយ នវិបាកប្បដ្ឋយ និងនអាហារប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៣៩៥] ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនអាហារប្បដ្ឋយ នឈានប្បដ្ឋយ នមគ្គប្បដ្ឋយ នសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ នវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ នោនត្ថិប្បដ្ឋយ និងនោវិគតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៣៩៦] ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនវិបាកប្បដ្ឋយ នឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៣៩៧] ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ នឈានប្បដ្ឋយ នមគ្គប្បដ្ឋយ នសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ នវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ នោនត្ថិប្បដ្ឋយ និងនោវិគតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

ចប់ នហេតុមូលកៈ។

**នអារម្មណមូលកៈ**

[៣៩៨] ក្នុងហេតុប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ព្រោះនអារម្មណប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុង

កម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៥  
ក្នុងអត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ១៣។

[៣៩៩] ក្នុងនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ព្រោះនិស្សយប្បថ្នយ នហេតុប្បថ្នយ  
នអធិបតិប្បថ្នយ នអនន្តរប្បថ្នយ នសមនន្តរប្បថ្នយ នសហជាតប្បថ្នយ និ  
ងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ ... ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បថ្នយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុង  
អាហារប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្នយ មានវារៈ១ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្នយ  
មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៧។

**នអធិបតិមូលកៈ**

[៤០០] ក្នុងហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ព្រោះនអធិបតិប្បថ្នយ ... ក្នុងអាហារម្ពណប្បថ្ន  
យ មានវារៈ៩។ បណ្ឌិត គប្បីឲ្យពិស្តារយ៉ាងនេះ ដូចនហេតុមូលកៈដែរ។

**នអនន្តរមូលកៈ**

[៤០១] ក្នុងហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ព្រោះនអនន្តរប្បថ្នយ និងនសមនន្តរប្បថ្ន  
យ ... ក្នុងអាហារម្ពណប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុង  
សហជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បថ្នយ  
មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣  
ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិបាកប្បថ្នយ  
មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
ឈានប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បថ្នយ មាន  
វារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្នយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បថ្នយ មានវារៈ១៣ ក្នុងអវិគត  
ប្បថ្នយ មានវារៈ១៣។

**នសមនន្តរមូលកៈ**

[៤០២] ក្នុងនិស្សយប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ព្រោះនសមនន្តរប្បថ្នយ នហេតុប្បថ្នយ  
នអាហារម្ពណប្បថ្នយ នអធិបតិប្បថ្នយ នអនន្តរប្បថ្នយ នសហជាតប្បថ្នយ និងន







ថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងឈានប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានរាល់៥ ក្នុងអត្ថិប្បថ្មី មានរាល់១៣ ក្នុងអវិគតប្បថ្មី មានរាល់១៣។

[៤១៣] ក្នុងនិស្សយប្បថ្មី មានរាល់៣ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បថ្មី នហេតុប្បថ្មី យ នអារម្មណប្បថ្មី នអធិបតិប្បថ្មី នអនន្តរប្បថ្មី នសមនន្តរប្បថ្មី និសសហជាតប្បថ្មី ... ក្នុងបុរេជាតប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មី មានរាល់២ ក្នុងអាហារប្បថ្មី មានរាល់១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មី មានរាល់១ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានរាល់៥ ក្នុងអត្ថិប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្មី មានរាល់៧។ សេចក្តីបំប្រែញ។

**នបុរេជាតមូលកៈ**

[៤១៤] ក្នុងហេតុប្បថ្មី មានរាល់៧ ព្រោះនបុរេជាតប្បថ្មី ... ក្នុងអារម្មណប្បថ្មី មានរាល់៩ ក្នុងអធិបតិប្បថ្មី មានរាល់១០ ក្នុងអនន្តរប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងសហជាតប្បថ្មី មានរាល់៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងនិស្សយប្បថ្មី មានរាល់៩ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មី មានរាល់៩ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងអាសេវនប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងវិបាកប្បថ្មី មានរាល់១ ក្នុងអាហារប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងឈានប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងអត្ថិប្បថ្មី មានរាល់៩ ក្នុងនត្ថិប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងវិគតប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្មី មានរាល់៩។

[៤១៥] ក្នុងអធិបតិប្បថ្មី មានរាល់៧ ព្រោះនបុរេជាតប្បថ្មី នហេតុប្បថ្មី និងនអារម្មណប្បថ្មី ... ក្នុងអនន្តរប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងសហជាតប្បថ្មី មានរាល់៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងនិស្សយប្បថ្មី មានរាល់៩ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មី មានរាល់៩ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងអាសេវនប្បថ្មី មានរាល់៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងវិបាកប្បថ្មី មានរាល់១ ក្នុងអាហារប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងឈានប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្មី មានរាល់៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្ប

ថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងអត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ៩ ក្នុង  
នត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្មី មាន  
វារៈ៩។

[៤១៦] ក្នុងនិស្សយប្បថ្មី មានវារៈ៩ ព្រោះនបុរេជាតប្បថ្មី នហេតុប្បថ្មី ន  
អារម្មណប្បថ្មី នអធិបតិប្បថ្មី នអនន្តរប្បថ្មី នសមនន្តរប្បថ្មី ន  
សហជាតប្បថ្មី និងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មី ... ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មី មានវារៈ៩  
ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មី មានវារៈ២ ក្នុងអាហារប្បថ្មី  
មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងអ  
ត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ៥ ក្នុងអវិគតប្បថ្មី មានវារៈ៥។ សេចក្តីបំប្រែញ។

**នបច្ឆាជាតមូលកៈ**

[៤១៧] ក្នុងហេតុប្បថ្មី មានវារៈ៧ ព្រោះនបច្ឆាជាតប្បថ្មី ... ក្នុងអារម្មណប្ប  
ថ្មី មានវារៈ៩ ក្នុងអធិបតិប្បថ្មី មានវារៈ១០ ក្នុងអនន្តរប្បថ្មី មានវារៈ៧  
ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតប្បថ្មី មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញ  
ប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បថ្មី មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មី  
មានវារៈ៩ ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុង  
កម្មប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងវិបាកប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បថ្មី មាន  
វារៈ៧ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្ម  
ី មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៥  
ក្នុងអត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ១៣ ក្នុងនត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បថ្មី មាន  
វារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្មី មានវារៈ១៣។

[៤១៨] ក្នុងនិស្សយប្បថ្មី មានវារៈ៣ ព្រោះនបច្ឆាជាតប្បថ្មី នហេតុប្បថ្មី  
នអារម្មណប្បថ្មី នអធិបតិប្បថ្មី នអនន្តរប្បថ្មី នសមនន្តរប្បថ្មី ន  
សហជាតប្បថ្មី និងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មី ... ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មី មានវារៈ៩  
ក្នុងនបុរេជាតប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មី មានវារៈ២ ក្នុងអាហារប្បថ្មី  
មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មី មានវារៈ១ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងអ  
ត្ថិប្បថ្មី មានវារៈ៣ ក្នុងអវិគតប្បថ្មី មានវារៈ៣។

[៤១៩] ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ព្រោះនបច្ឆាជាតប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ នអារម្មណប្បថ្មយ នអធិបតិប្បថ្មយ នអនន្តរប្បថ្មយ នសមនន្តរប្បថ្មយ នសហជាតប្បថ្មយ នអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ និងននិស្សយប្បថ្មយ ... ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងអត្តិប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១។ សេចក្តីបំប្រែញ។

**នអាសេវនមូលកៈ**

[៤២០] ក្នុងហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះនអាសេវនប្បថ្មយ ... ក្នុងអារម្មណប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ១០ ក្នុងអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងសហជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិបាកប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្តិប្បថ្មយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនត្តិប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១៣។

[៤២១] ក្នុងនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ព្រោះនអាសេវនប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ នអារម្មណប្បថ្មយ នអធិបតិប្បថ្មយ នអនន្តរប្បថ្មយ នសមនន្តរប្បថ្មយ នសហជាតប្បថ្មយ និងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ ... ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្តិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧។ សេចក្តីបំប្រែញ។

**នកម្មនវិបាកមូលកៈ**

[៤២២] ក្នុងហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះនកម្មប្បថ្មយ ... ក្នុងអារម្មណប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ១០ ក្នុងអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ មាន



វារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតិប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតិប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិបាកប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១៣។

[៤២៣] ក្នុងនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ព្រោះនកម្មប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ នអារម្មណប្បថ្មយ នអធិបតិប្បថ្មយ នអនន្តរប្បថ្មយ នសមនន្តរប្បថ្មយ នសហជាតិប្បថ្មយ និងនអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ ... ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតិប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតិប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាហារប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទ្រិយប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧។ សេចក្តីបំប្រែញ។ ក្នុងហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះនវិបាកប្បថ្មយ (បណ្ឌិត គប្បីសំដែងឲ្យពិស្តារយ៉ាងនេះ ដូចនហេតុមូលកៈដែរ) ... ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១៣។

**នអាហារមូលកៈ**

[៤២៤] ក្នុងហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះនអាហារប្បថ្មយ ... ក្នុងអារម្មណប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ១០ ក្នុងអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតិប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតិប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតិប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងវិបាកប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១៣ ក្នុងនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១៣។

[៤២៥] ក្នុងអធិបតិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះនអាហារប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ និងនអារម្មណប្បថ្មយ ... ក្នុងអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មយ

មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុង  
និស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ១៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្ប  
ថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បថ្មយ មាន  
វារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ២ ក្នុងវិបាកប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងឥនុរិយប្បថ្ម  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងឈានប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងមគ្គប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុង  
សម្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បថ្មយ មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បថ្មយ  
មានវារៈ១៣ ក្នុងនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគត  
ប្បថ្មយ មានវារៈ១៣។

[៤២៦] ព្រោះនអាហារប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ នអារម្មណប្បថ្មយ នអធិបតិប្បថ្ម  
យ នអនន្តរប្បថ្មយ និងនសមនន្តរប្បថ្មយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងឥនុរិយប្បថ្ម  
យ មានវារៈ១ ព្រោះនកម្មប្បថ្មយ នវិបាកប្បថ្មយ នឈានប្បថ្មយ នមគ្គប្បថ្មយ  
នសម្បយុត្តប្បថ្មយ នវិប្បយុត្តប្បថ្មយ នោនត្ថិប្បថ្មយ និងនោវិគតប្បថ្មយ ...  
ក្នុងអត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១។

**នឥនុរិយមូលកៈ**

[៤២៧] ក្នុងហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះនឥនុរិយប្បថ្មយ ... ក្នុងអារម្មណប្ប  
ថ្មយ មានវារៈ៩។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១៣។ ព្រោះន  
ឥនុរិយប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ នអារម្មណប្បថ្មយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងអាហារ  
ប្បថ្មយ មានវារៈ១ ព្រោះនវិបាកប្បថ្មយ នឈានប្បថ្មយ នមគ្គប្បថ្មយ ន  
សម្បយុត្តប្បថ្មយ នវិប្បយុត្តប្បថ្មយ នោនត្ថិប្បថ្មយ និងនោវិគតប្បថ្មយ ...  
ក្នុងអត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១។ ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មាន  
វារៈ៧ ព្រោះនឥនុរិយប្បថ្មយ បញ្ហា ដូចនហេតុមូលកៈ។ សេចក្តីបំប្រួញ។

**នឈានមូលកៈ**

[៤២៨] ក្នុងហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះនឈានប្បថ្មយ ... ក្នុងអារម្មណប្បថ្ម  
យ មានវារៈ៩។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ១៣។ នឈាន  
មូលកៈ បណ្ឌិត គប្បីឲ្យពិស្តារ ដូចនហេតុមូលកៈដែរ។

**នមគ្គមូលកៈ**

[៤២៩] ក្នុងហេតុប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ព្រោះនមគ្គប្បដ្ឋាន។ សេចក្តីបំប្រែញ។ ... ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋាន មានវារៈ១៣។ បណ្ឌិត គប្បីឲ្យពិស្តារយ៉ាងនេះ ដូចនហេតុមូល កៈដែរ។

**នសម្បយុត្តមូលកៈ**

[៤៣០] ក្នុងហេតុប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ព្រោះនសម្បយុត្តប្បដ្ឋាន ... ក្នុងអារម្មណ ប្បដ្ឋាន មានវារៈ៩ ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋាន មានវារៈ៨ ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតប្បដ្ឋាន មានវារៈ៥ ក្នុងអញ្ញមញ្ញ ប្បដ្ឋាន មានវារៈ១ ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋាន មាន វារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងអា សេវនប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងវិបាកប្បដ្ឋាន មាន វារៈ១ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងឈានប្ប ដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងមគ្គប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បដ្ឋាន មានវារៈ៥ ក្នុង អត្ថិប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងនត្ថិប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧។

[៤៣១] ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ព្រោះនសម្បយុត្តប្បដ្ឋាន នហេតុប្បដ្ឋាន និងនអារម្មណប្បដ្ឋាន ... ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតប្បដ្ឋាន មានវារៈ៥ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋាន មានវារៈ១ ក្នុង និស្សយប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋាន មានវារៈ៩ ក្នុងបុរេជាតប្បដ្ឋា ន មានវារៈ៣ ក្នុងបច្ឆាជាតប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងវិបាកប្បដ្ឋាន មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងឈានប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងមគ្គ ប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ក្នុងវិប្បយុត្តប្បដ្ឋាន មានវារៈ៥ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងនត្ថិប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បដ្ឋាន មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋាន មាន វារៈ៧។

[៤៣២] ក្នុងនិស្សយប្បដ្ឋាន មានវារៈ៣ ព្រោះនសម្បយុត្តប្បដ្ឋាន នហេតុប្បដ្ឋាន នអារម្មណប្បដ្ឋាន នអធិបតិប្បដ្ឋាន នអនន្តរប្បដ្ឋាន នសមនន្តរប្បដ្ឋាន ន សហជាតប្បដ្ឋាន និងនអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋាន ... ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋាន មានវារៈ៩





[៤៤១] ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ នហេតុប្បដ្ឋយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនកម្មប្បដ្ឋយ នវិបាកប្បដ្ឋយ និងនអាហារប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៤៤២] ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ នហេតុប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនអាហារប្បដ្ឋយ នឈានប្បដ្ឋយ នមគ្គប្បដ្ឋយ នសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ នោនត្ថិប្បដ្ឋយ និងនោវិគតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៤៤៣] ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ នហេតុប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនវិបាកប្បដ្ឋយ នឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

[៤៤៤] ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋយ នហេតុប្បដ្ឋយ។ មូលកៈបំប្រួញ។ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ព្រោះនឥន្ទរិយប្បដ្ឋយ នឈានប្បដ្ឋយ នមគ្គប្បដ្ឋយ នសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ នោនត្ថិប្បដ្ឋយ និងនោវិគតប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ១។

**នោអត្ថិមូលកៈ**

[៤៤៥] ក្នុងអារម្មណប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ព្រោះនោអត្ថិប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ២ ក្នុងនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បដ្ឋយមានវារៈ៧។

[៤៤៦] ក្នុងអនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ព្រោះនោអត្ថិប្បដ្ឋយ នហេតុប្បដ្ឋយ និងនអារម្មណប្បដ្ឋយ ... ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ២ ក្នុងនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧។

[៤៤៧] ក្នុងឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៩ ព្រោះនោអត្ថិប្បដ្ឋយ នហេតុប្បដ្ឋយ នអារម្មណប្បដ្ឋយ នអធិបតិប្បដ្ឋយ នអនន្តរប្បដ្ឋយ និងនសមនន្តរប្បដ្ឋយ ... ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ២។

[៤៤៤] ក្នុងកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ព្រោះនោអត្តិប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ ន អារម្មណប្បច្ច័យ នអធិបតិប្បច្ច័យ នអនន្តរប្បច្ច័យ នសមនន្តរប្បច្ច័យ ន សហជាតប្បច្ច័យ នអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ ននិស្សយប្បច្ច័យ នឧបនិស្សយប្បច្ច័យ នបុ រេជាតប្បច្ច័យ នបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ នអាសេវនប្បច្ច័យ នវិបាកប្បច្ច័យ នអាហារ ប្បច្ច័យ នឥន្ទរិយប្បច្ច័យ នឈានប្បច្ច័យ នមគ្គប្បច្ច័យ នសម្បយុត្តប្បច្ច័យ នវិ ប្បយុត្តប្បច្ច័យ នោនត្តិប្បច្ច័យ នោវិគតប្បច្ច័យ និងនោអវិគតប្បច្ច័យ។

[៤៤៥] ក្នុងឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ព្រោះនោអត្តិប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ នអារម្មណប្បច្ច័យ នអធិបតិប្បច្ច័យ នអនន្តរប្បច្ច័យ នសមនន្តរប្បច្ច័យ ន សហជាតប្បច្ច័យ នអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ ននិស្សយប្បច្ច័យ នបុរេជាតប្បច្ច័យ នបច្ឆា ជាតប្បច្ច័យ នអាសេវនប្បច្ច័យ នកម្មប្បច្ច័យ នវិបាកប្បច្ច័យ នអាហារប្បច្ច័យ នឥន្ទរិយប្បច្ច័យ នឈានប្បច្ច័យ នមគ្គប្បច្ច័យ នសម្បយុត្តប្បច្ច័យ នវិប្បយុត្ត ប្បច្ច័យ នោនត្តិប្បច្ច័យ នោវិគតប្បច្ច័យ និងនោអវិគតប្បច្ច័យ។

**នោនត្តិមូលកៈ**

[៤៤៦] ក្នុងហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ព្រោះនោនត្តិប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣។ បណ្ឌិត គប្បីឲ្យពិស្តារ ដូចនហេតុមូលកៈដែរ។

**នោវិគតមូលកៈ**

[៤៤៧] ក្នុងហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ព្រោះនោវិគតប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១៣។ បណ្ឌិត គប្បីឲ្យពិស្តារ ដូចហេតុមូលកៈដែរ។

**នោអវិគតមូលកៈ**

[៤៤៨] ក្នុងអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ព្រោះនោអវិគតប្បច្ច័យ។ សេចក្តី បំប្រួញ។ ... ក្នុងនត្តិប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧។ បណ្ឌិត គប្បីឲ្យពិស្តារ ដូចនោអត្តិមូលកៈដែរ។

ចប់ បញ្ហាវារៈ បច្ឆនីយានុលោម។

ចប់ កុសលត្តិកៈ ទី១។

**វេទនាត្តិកៈ**

**បដិច្ចវារៈ**

[៤៥៣] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋិយ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៥៤] ធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះហេតុប្បដ្ឋិយ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៥៥] ធម៌ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះហេតុប្បដ្ឋិយគឺ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ ២

[៤៥៦] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះអារម្មណប្បដ្ឋិយ ... ព្រោះអធិបតិប្បដ្ឋិយ ...។ ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋិយ មិនមានបដិសន្ធិទេ។ ... ព្រោះអនន្តរប្បដ្ឋិយ សមនន្តរប្បដ្ឋិយ សហជាតប្បដ្ឋិយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋិយ និស្សយប្បដ្ឋិយ ឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ និងបុរេជាតប្បដ្ឋិយ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ (ពួកខន្ធ អាស្រ័យ) វត្ថុ (រមែងកើតឡើង) ព្រោះបុរេជាតប្បដ្ឋិយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។

[៤៥៧] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះអាសេវនប្បដ្ឋិយ ... កម្មប្បដ្ឋិយ ... ព្រោះវិបាកប្បដ្ឋិយ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៥៨] ធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះវិបាកប្បដ្ឋិយ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលចុឡំដោយទុក្ខ ចុឡំដោយកាយវិញ្ញាណ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។



[៤៥៩] ធម៌ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ អនុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះវិបាកប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យ ខន្ធ២។

[៤៦០] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះអាហារប្បច្ច័យ ... ព្រោះឥន្ទរិយប្បច្ច័យ ឈាន ប្បច្ច័យ មគ្គប្បច្ច័យ សម្បយុត្តប្បច្ច័យ និងវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យ ខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ (ពួកខន្ធ អាស្រ័យ) វត្ត ព្រោះវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ក្នុង ខណៈនៃបដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ (ពួកខន្ធ អាស្រ័យ) វត្ត ព្រោះវិប្បយុត្តប្ប ច្ច័យ។

[៤៦១] ធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ ទុក្ខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែល បុកបដោយទុក្ខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ (ពួកខន្ធ អាស្រ័យ) វត្ត ព្រោះ វិប្បយុត្តប្បច្ច័យ។

[៤៦២] ធម៌ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ អនុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យ ខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ (ពួកខន្ធ អាស្រ័យ) វត្ត ព្រោះវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអនុ ក្ខមសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ (ពួកខន្ធ អាស្រ័យ) វត្ត ព្រោះវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ព្រោះអត្តិប្បច្ច័យ នត្តិប្បច្ច័យ វិគត ប្បច្ច័យ និងអវិគតប្បច្ច័យ។

[៤៦៣] ក្នុងហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។ សេចក្តី បំប្រួញ។ ... ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។ ក្នុងអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ព្រោះហេតុប្បច្ច័យ ... ក្នុងវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ មាន វារៈ៣។ ព្រោះអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ ... ក្នុងហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ព្រោះអធិបតិប្បច្ច័

យ ... ក្នុងវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។ ក្នុងហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ព្រោះអាសេវនប្បថ្នយ ... ក្នុងកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាហារប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។ ក្នុងហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ២ ព្រោះវិបាកប្បថ្នយ ... ក្នុងអាម្មណប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងអធិបតិប្បថ្នយ មានវារៈ២។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងបុរេជាតប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងឈានប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងមគ្គប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។ ក្នុងហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ព្រោះឈានប្បថ្នយ ... ក្នុងវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។ ក្នុងហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ព្រោះមគ្គប្បថ្នយ ... ក្នុងវិបាកប្បថ្នយ មានវារៈ២ ក្នុងអវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។ ក្នុងហេតុប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ព្រោះអវិគតប្បថ្នយ។ ... ក្នុងនត្តិប្បថ្នយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិគតប្បថ្នយ មានវារៈ៣។ ការរាប់បថ្នយនៃកុសលត្តិកៈ យ៉ាងណា (បដិច្ចវារៈ ក្នុងវេទនាត្តិកៈ) បណ្ឌិត គប្បីធ្វើឲ្យពិស្តារ យ៉ាងនោះដែរ។

[៤៦៤] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនហេតុប្បថ្នយ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាអហេតុកៈ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៦៥] ធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនហេតុប្បថ្នយ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលចុឡំដោយទុក្ខ ចុឡំដោយកាយវិញ្ញាណ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ ២។

[៤៦៦] ធម៌ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនហេតុប្បថ្នយ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាអហេតុកៈ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃអហេតុកប្បដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ មោហៈ ដែលចុឡំដោយវិចិកិច្ចា ចុឡំដោយឧទ្ធច្នៈ អាស្រ័យពួកខន្ធ ដែលចុឡំដោយវិចិកិច្ចា ចុឡំដោយឧទ្ធច្នៈ។

[៤៦៧] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនអធិបតិប្បថ្នយ។ នអធិបតិប្បថ្នយ ដែលបុកបដោយបដិសន្ធិ បរិបូណ៌ហើយ។

[៤៦៨] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនបុរេជាតប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ក្នុងអារុប្បៈ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៦៩] ធម៌ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនបុរេជាតប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ក្នុងអារុប្បៈ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៧០] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ ... ព្រោះនអាសេវនប្បច្ច័យ ...។ នបច្ឆាជាតប្បច្ច័យក្តី នអាសេវនប្បច្ច័យក្តី ដែលបុកបដោយបដិសន្ធិ បរិបូណ៌ហើយ។

[៤៧១] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ គឺចេតនា ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។

[៤៧២] ធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ គឺចេតនា ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា អាស្រ័យពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា។

[៤៧៣] ធម៌ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនកម្មប្បច្ច័យ គឺចេតនា ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។

[៤៧៤] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនវិបាកប្បច្ច័យ ... ព្រោះនណានប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលចុឡំដោយសុខ ចុឡំដោយកាយវិញ្ញាណ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៧៥] ធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ ទុក្ខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនឈានប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែល ចុឡំដោយទុក្ខ ចុឡំដោយកាយវិញ្ញាណ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៧៦] ធម៌ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ អទុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនឈានប្បច្ច័យ គឺ ខន្ធ២ អាស្រ័យ ខន្ធ១ ដែលចុឡំដោយចក្ខុវិញ្ញាណ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៧៧] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនមគ្គប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែល បុកបដោយសុខវេទនា ជាអហេតុកៈ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៧៨] ធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ ទុក្ខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនមគ្គប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែល ចុឡំដោយទុក្ខ ចុឡំដោយកាយវិញ្ញាណ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៧៩] ធម៌ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ អទុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនមគ្គប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាអហេតុកៈ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ក្នុងខណៈនៃ អហេតុកៈប្បដិសន្ធិ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៨០] ធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ គឺ ខន្ធ២ អាស្រ័យខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ក្នុងអារុប្បៈ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៨១] ធម៌ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា អាស្រ័យធម៌ ដែលបុកបដោយ អទុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ អាស្រ័យ ខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ក្នុងអារុប្បៈ ខន្ធ១ អាស្រ័យខន្ធ២។

[៤៨២] ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុង នបុរេជាតិប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងនបច្ឆាជាតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនអា សេវេនប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បច្ច័យ





បាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ  
មានវារៈ១។

[៤៩៦] ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ព្រោះនមគ្គប្បដ្ឋិយ និងនហេតុប្បដ្ឋិយ  
... ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងន  
អាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិយ  
មានវារៈ២ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១។

[៤៩៧] ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ព្រោះនមគ្គប្បដ្ឋិយ នហេតុប្បដ្ឋិយ ន  
អធិបតិប្បដ្ឋិយ និងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១  
ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិ  
យ មានវារៈ១។ សេចក្តីបំប្រួញ។

[៤៩៨] ក្នុងនហេតុប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនអធិបតិ  
ប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ  
មានវារៈ២ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុង  
នវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១។

[៤៩៩] ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ និងនហេតុប្ប  
ដ្ឋិយ ... ក្នុងនបុរេជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១  
ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិ  
យ មានវារៈ១ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១។

[៥០០] ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ១ ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ នហេតុប្បដ្ឋិយ ន  
អធិបតិប្បដ្ឋិយ នបុរេជាតប្បដ្ឋិយ នបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ នអាសេវនប្បដ្ឋិយ នក  
ម្មប្បដ្ឋិយ និងនវិបាកប្បដ្ឋិយ។

ចប់ បច្ចុនីយគណនា។

[៥០១] ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនបុរេជាត  
ប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២ ក្នុងនបច្ឆាជាតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិ  
ប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ២។









នកម្មប្បច្ច័យ នវិបាកប្បច្ច័យ និងនមគ្គប្បច្ច័យ ... ក្នុងអនន្តរប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ១ ក្នុងសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុង  
អញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងឧបនិស្សយប្បច្ច័  
យ មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុង  
ឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងអត្ថិប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ  
មានវារៈ១។

[៥១៣] ក្នុងអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ព្រោះនវិប្បយុត្តប្បច្ច័យ នហេតុប្បច្ច័យ  
នអធិបតិប្បច្ច័យ នបុរេជាតប្បច្ច័យ នបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ នអាសេវនប្បច្ច័យ  
នកម្មប្បច្ច័យ នវិបាកប្បច្ច័យ និងនមគ្គប្បច្ច័យ ... ក្នុងអនន្តរប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ១ ក្នុងសមនន្តរប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុង  
អញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងឧបនិស្សយប្បច្ច័  
យ មានវារៈ១ ក្នុងអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងឥន្ទរិយប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុង  
ឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងអត្ថិប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ១ ក្នុងនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ១ ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ  
មានវារៈ១។

ចប់ បច្ចុនីយានុលោម។

ចប់ បដិច្ចវារៈ។

[៥១៤] (ធម៌) កើតជាមួយនឹងធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។ បើដៃដៃក  
នឹងធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។ អាស្រ័យនឹងធម៌ ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា។ ចុឡំនឹងធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។

[៥១៥] ធម៌ ដែលបុកបនឹងធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា និងបុកបដោយ  
សុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះហេតុប្បច្ច័យ គឺខន្ធ២ បុកបនឹងខន្ធ១ ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា ខន្ធ១ បុកបនឹងខន្ធ២។

ចប់ សម្បយុត្តវារៈ។

បញ្ហាវារៈ

[៥១៦] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយហេតុប្បច្ច័យ គឺហេតុដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃពួកសម្បយុត្តកក្ខន្ធ ដោយហេតុប្បច្ច័យ ហេតុដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃពួកសម្បយុត្តកក្ខន្ធ ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ដោយហេតុប្បច្ច័យ។

[៥១៧] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយហេតុប្បច្ច័យ គឺហេតុ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃពួកសម្បយុត្តកក្ខន្ធ ដោយហេតុប្បច្ច័យ។

[៥១៨] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយហេតុប្បច្ច័យ គឺហេតុដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃពួកសម្បយុត្តកក្ខន្ធ ដោយហេតុប្បច្ច័យ ហេតុដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃពួកសម្បយុត្តកក្ខន្ធ ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ដោយហេតុប្បច្ច័យ។

[៥១៩] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ គឺបុគ្គលឱ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ហើយពិចារណាដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ចេញអំពីឈាន ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ចេញអំពីមគ្គ ចេញអំពីផល ហើយពិចារណា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។  
ពួកព្រះអរិយៈ ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែលលះបង់ហើយ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនសង្កត់សង្កិនបានហើយ ដឹងនូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនធ្លាប់សន្សំហើយ ក្នុងកាលមុន ឃើញច្បាស់នូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ថាមិនទៀងជាទុក្ខ មិនមែនខ្លួន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ហើយតុកអរវិករាយ រាគៈ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវវត្ថុទាំងនោះ ទិដ្ឋិកើតឡើង។បេ។ ពួកខន្ធដែលបុកបដោយសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។

[៥២០] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ គឺទោមនស្សរបស់បុគ្គលអ្នកមានសេចក្តីស្តាយក្រោយ កើតឡើង ព្រោះឱ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម

ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ទោមនស្ស របស់បុគ្គលអ្នកមានសេចក្តី  
ស្តាយក្រោយ កើតឡើង ព្រោះលះបង់ឈាន ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ពួក  
ខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា។

[៥២១] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែលបុកបដោយអ  
ទុក្ខមសុខវេទនា ដោយអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ គឺបុគ្គលឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើ  
ឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ហើយពិចារណា  
ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ចេញអំពីឈាន ដែលបុកប  
ដោយសុខវេទនា ចេញអំពីមគ្គ ចេញអំពីផល ហើយពិចារណា ដោយចិត្ត ដែល  
បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។ ពួកព្រះអរិយៈ ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែល  
លះបង់ហើយ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខម  
សុខវេទនា ពិចារណា នូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនសង្កត់សង្កិនហើយ ដឹងនូវពួក  
កិលេស ដែលខ្លួនធ្លាប់សន្សំហើយ ក្នុងកាលមុន ឃើញច្បាស់នូវពួកខន្ធ ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា ថាមិនទៀង ជាទុក្ខ មិនមែនខ្លួន ដោយចិត្ត ដែល  
បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា រមែងតែកអរ រិករាយ រាគៈ ដែលបុកបដោយអ  
ទុក្ខមសុខវេទនា រមែងកើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវវត្ថុទាំងនោះ ទិដ្ឋិ កើតឡើង  
វិចិត្តិក្ខា កើតឡើង ឧទ្ធច្នៈកើតឡើង។ (ពួកព្រះអរិយៈ) ដឹង នូវចិត្តរបស់បុគ្គល  
អ្នកពុមព្រៀងដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយចេតោបរិយញ្ញាណ។  
ពួកខន្ធដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃការពិចារណា នូវចេតោបរិ  
យញ្ញាណ បុព្វេនិវាសានុស្សតិញ្ញាណ យថាកម្មបគញ្ញាណ និងអនាគតំសញ្ញាណ  
ដោយអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ។ ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា  
កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។

[៥២២] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែលបុកបដោយ  
ទុក្ខវេទនា ដោយអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ គឺទោសៈ កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវទោសៈ  
មោហៈកើតឡើង មោហៈកើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវមោហៈ ដែលបុកបដោយ  
ទុក្ខវេទនា ទោសៈកើតឡើង ទោសៈកើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវកាយវិញ្ញាណ ដែល

ចុះដោយទុក្ខ មោហៈកើតឡើង ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា  
កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា។

[៥២៣] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា ដោយអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ គឺពួកព្រះអរិយៈ ពិចារណានូវពួកកិលេស  
ដែលខ្លួនលះបង់ហើយ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនសង្កត់សង្កិនបានហើយ ដឹងនូវ  
ពួកកិលេស ដែលខ្លួនធ្លាប់សន្សំហើយ ក្នុងកាលមុន ឃើញច្បាស់នូវពួកខន្ធ  
ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ថាមិនទៀង ជាទុក្ខ មិនមែនខ្លួន ដោយចិត្ត ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា។ ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះ  
ប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា។

[៥២៤] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយអទុ  
ក្ខមសុខវេទនា ដោយអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ គឺពួកព្រះអរិយៈ ពិចារណានូវពួកកិលេស  
ដែលខ្លួនលះបង់បានហើយ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយចិត្ត ដែល  
បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនសង្កត់សង្កិន  
បានហើយ ដឹងនូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនធ្លាប់សន្សំហើយ ក្នុងកាលមុន  
ឃើញច្បាស់នូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ថាមិនទៀង ជាទុក្ខ  
មិនមែនខ្លួន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដឹងនូវចិត្តរបស់  
បុគ្គល អ្នកពុមពៀងដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយចេតោបរិ  
យញ្ញាណ។ ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃការពិចារណានូវចេ  
តោបរិយញ្ញាណ បុព្វេនិវាសានុស្សតិញ្ញាណ យថាកម្មបតញ្ញាណ និងអនាគ  
តំសញ្ញាណ ដោយអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ។ ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា  
កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា។

[៥២៥] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកប  
ដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ គឺពួកបុគ្គលឲ្យទាន  
សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខម  
សុខវេទនា ហើយពិចារណា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា  
ចេញអំពីឈាន ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ចេញអំពីមគ្គ ចេញអំពី  
ផល ហើយពិចារណា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។ ពួកព្រះ

អរិយៈ ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនលះបង់បានហើយ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនសង្កត់សង្កិនបានហើយ ដឹងនូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនធ្លាប់សន្សំហើយ ក្នុងកាលមុន ឃើញច្បាស់នូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ថាមិនទៀង ជាទុក្ខ មិនមែនខ្លួន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ហើយតុកអរ រិករាយ រាគៈ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវវត្ថុទាំងនោះ ទិដ្ឋិកើតឡើង វិចិត្រិកើតឡើង ឧទ្ធច្ចៈកើតឡើង។ (ពួកព្រះអរិយៈ) ដឹងនូវចិត្តរបស់បុគ្គល អ្នកពុមព្រៀងដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយចេតោបរិយញ្ញាណ។

អាកាសានញ្ញាយតនៈ ជាបច្ច័យនៃវិញ្ញាណញ្ញាយតនៈ ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ។ ហេ។  
អាកិញ្ញញ្ញាយតនៈ ជាបច្ច័យនៃនេវសញ្ញានាសញ្ញាយតនៈ ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ។  
ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃការពិចារណានូវឥទ្ធិវិធិញ្ញាណ ចេតោបរិយញ្ញាណ បុព្វេនិវាសានុស្សតិញ្ញាណ យថាកម្មបគញ្ញាណ និងអនាគតំសញ្ញាណ ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ។ ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។

[៥២៦] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអារម្មណប្បច្ច័យ គឺពួកបុគ្គលឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ហើយពិចារណាដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ចេញអំពីឈាន ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ចេញអំពីមគ្គ ចេញអំពីផល ហើយពិចារណា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។ ពួកព្រះអរិយៈ ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនលះបង់ហើយ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ពិចារណានូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនសង្កត់សង្កិនបានហើយ ដឹងនូវពួកកិលេស ដែលខ្លួនធ្លាប់សន្សំហើយ ក្នុងកាលមុន ឃើញច្បាស់នូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ថាមិនទៀង ជាទុក្ខ មិនមែនខ្លួន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា តុកអរ រិករាយ រាគៈ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវវត្ថុទាំងនោះ ទិដ្ឋិកើតឡើង។ ហេ។ ពួកខន្ធ

ដែលបុកបដោយសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែល  
បុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា។

[៥២៧] ធម៌ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែល  
បុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ គឺទោមនស្ស របស់បុគ្គល  
អ្នកមានសេចក្តីស្តាយក្រោយ កើតឡើង ព្រោះឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើ  
ឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ទោមនស្សរបស់  
បុគ្គល អ្នកមានសេចក្តីស្តាយក្រោយ កើតឡើង ព្រោះលះបង់ឈាន ដែល  
បុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា កើតឡើង  
ព្រោះប្រារព្ធនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា។

[៥២៨] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា ដោយអធិបតិប្បច្ច័យ បានដល់អារម្មណ៍ធិបតិ និងសហជាតាធិប  
តិ។ អារម្មណ៍ធិបតិ គឺបុគ្គលឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត  
ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ហើយធ្វើនូវកុសលនោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ហើយ  
ពិចារណា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ចេញអំពីឈាន ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា ចេញអំពីមគ្គ ចេញអំពីផល ហើយធ្វើនូវពួកកុសលនោះ  
ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ហើយពិចារណា  
បុគ្គលធ្វើនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត  
ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ហើយត្រេកអរ រីករាយ រាគៈ ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះធ្វើនូវពួកធម៌នោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ទិដ្ឋិ  
កើតឡើង។ បេ។ សហជាតាធិបតិ គឺអធិបតិធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា  
ជាបច្ច័យនៃពួកសម្បយុត្តកក្ខន្ធ ដោយអធិបតិប្បច្ច័យ។

[៥២៩] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ដែលបុកបដោយអនុ  
ក្ខមសុខវេទនា ដោយអធិបតិប្បច្ច័យ បានដល់អារម្មណ៍ធិបតិ។ អារម្មណ៍ធិប  
តិ គឺបុគ្គលឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា ធ្វើនូវពួកកុសលនោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត  
ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ហើយពិចារណា ចេញអំពីឈាន ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា ចេញអំពីមគ្គ ចេញអំពីផល ហើយធ្វើនូវពួកកុសលនោះ



ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ហើយ ពិចារណា ធ្វើនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ហើយត្តេកអរ រិករាយ រាគៈ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះធ្វើនូវពួកកុសលនោះ ឲ្យ ធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ទិដ្ឋិកើតឡើង។ ហេ។

[៥៣០] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ ទុក្ខវេទនា ដោយអធិបតិប្បច្ច័យ បានដល់សហជាតាធិបតិ។ សហជាតាធិបតិ គឺ អធិបតិធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃពួកសម្បយុត្តកក្ខន្ធ ដោយអធិបតិប្បច្ច័យ។

[៥៣១] ធម៌ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកប ដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ដោយអធិបតិប្បច្ច័យ បានដល់អារម្មណាធិបតិ និង សហជាតាធិបតិ។ អារម្មណាធិបតិ គឺបុគ្គលឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើ ឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ធ្វើនូវពួកកុសល នោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ហើយពិចារណា ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអនុក្ខម សុខវេទនា ចេញអំពីឈាន ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ចេញអំពីមគ្គ ចេញអំពីផល ធ្វើនូវពួកកុសលនោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត ដែល បុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ហើយពិចារណា ធ្វើនូវពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយ អនុក្ខមសុខវេទនា ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ហើយត្តេកអរ រិករាយ ដោយចិត្ត ដែល បុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា រាគៈ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះធ្វើនូវពួកកុសលនោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ទិដ្ឋិកើតឡើង។ ហេ។ ឯ សហជាតាធិបតិ គឺអធិបតិធម៌ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃពួកសម្បយុត្តកក្ខន្ធ ដោយអធិបតិប្បច្ច័យ។

[៥៣២] ធម៌ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែល បុកបដោយសុខវេទនា ដោយអធិបតិប្បច្ច័យ បានដល់អារម្មណាធិបតិ គឺ បុគ្គលឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអនុ ក្ខមសុខវេទនា ធ្វើនូវពួកកុសលនោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត ដែល បុកបដោយសុខវេទនា ហើយពិចារណា ចេញអំពីឈាន ដែលបុកបដោយអនុ

ក្នុងសុខវេទនា ចេញអំពីមគ្គ ចេញអំពីផល ធ្វើនូវពួកកុសលនោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ហើយពិចារណា ធ្វើនូវពួក ខន្ធ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ដោយចិត្ត ដែល បុកបដោយសុខវេទនា ហើយតុកអរ រិករាយ រាគៈ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា កើតឡើង ព្រោះធ្វើនូវពួកកុសលនោះ ឲ្យធ្ងន់ (ក្នុងចិត្ត) ទិដ្ឋិកើតឡើង។ ហេ។

[៥៣៣] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា ដោយអនន្តរឫច្ច័យ គឺពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនាមុនៗ ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនាក្រោយៗ ដោយអនន្តរឫច្ច័យ អនុលោម ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃគោតុភូ ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា ដោយអនន្តរឫច្ច័យ អនុលោម (ជាបច្ច័យ) នៃវេទានៈ គោតុភូ (ជា បច្ច័យ) នៃមគ្គ វេទានៈ (ជាបច្ច័យ) នៃមគ្គ មគ្គ (ជាបច្ច័យ) នៃផល ផល (ជា បច្ច័យ) នៃផល អនុលោម ជាបច្ច័យនៃផលសមាបត្តិ ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា ដោយអនន្តរឫច្ច័យ។ ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជា បច្ច័យនៃវុដ្ឋានៈ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអនន្តរឫច្ច័យ។

[៥៣៤] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយអ ទុក្ខសុខវេទនា ដោយអនន្តរឫច្ច័យ គឺចុតិចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃឧបបត្តិចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខសុខវេទនា ដោយអនន្តរឫ ច្ច័យ ភវង្គៈ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃការពិចារណា ដោយអនន្តរ ឫច្ច័យ កាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡដោយសុខ ជាបច្ច័យនៃវិបាកមនោធាតុ ដោយ អនន្តរឫច្ច័យ វិបាកមនោវិញ្ញាណធាតុ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃកិរិយាមនោវិញ្ញាណធាតុ ដោយអនន្តរឫច្ច័យ ភវង្គៈ ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃភវង្គៈ ដែលបុកបដោយអទុក្ខសុខវេទនា ដោយ អនន្តរឫច្ច័យ កុសល និងអកុសល ដែលបុកបដោយសុខវេទនា (ជាបច្ច័យ) នៃ វុដ្ឋានៈ ដែលបុកបដោយអទុក្ខសុខវេទនា កិរិយា (ជាបច្ច័យ) នៃវុដ្ឋានៈ ផល ជាបច្ច័យនៃវុដ្ឋានៈ ដោយអនន្តរឫច្ច័យ។

[៥៣៥] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ ទុក្ខវេទនា ដោយអនន្តរឫច្ច័យ គឺពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនាមុនៗ ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនាក្រោយៗ ដោយអនន្តរឫច្ច័យ។

[៥៣៦] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ គឺកាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំដោយទុក្ខ ជាបច្ច័យនៃវិបាកមនោធាតុ ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃវុដ្ឋានៈ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ។

[៥៣៧] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ គឺពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនាមុនៗ ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនាក្រោយៗ ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ អនុលោម ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃគោតុភូ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ អនុលោម (ជាបច្ច័យ) នៃវេទានៈ គោតុភូ (ជាបច្ច័យ) នៃមគ្គ វេទានៈ (ជាបច្ច័យ) នៃមគ្គ មគ្គ (ជាបច្ច័យ) នៃផល ផល (ជាបច្ច័យ) នៃផល អនុលោម (ជាបច្ច័យ) នៃផលសមាបត្តិ នេវសញ្ញានាសញ្ញាយតនៈរបស់បុគ្គល កាលចេញអំពីនិរោធ ជាបច្ច័យនៃផលសមាបត្តិ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ។ ពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃវុដ្ឋានៈ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ។

[៥៣៨] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ គឺចុតិចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃឧបបត្តិចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ ការពិចារណា ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ វិបាកមនោធាតុ ជាបច្ច័យ នៃវិបាកមនោវិញ្ញាណធាតុ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ ភវង្គៈ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃភវង្គៈ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ កុសល និងអកុសល ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា (ជាបច្ច័យ) នៃវុដ្ឋានៈ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា កិរិយា (ជាបច្ច័យ) នៃវុដ្ឋានៈ ផល ជាបច្ច័យនៃវុដ្ឋានៈ នេវសញ្ញានាសញ្ញាយតនៈ របស់បុគ្គលកាលចេញអំពីនិរោធ ជាបច្ច័យនៃផលសមាបត្តិ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអនន្តរប្បច្ច័យ។

[៥៣៩] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយអនន្តរឃ្ល័យ គឺការពិចារណា ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយអនន្តរឃ្ល័យ។

[៥៤០] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយសមនន្តរឃ្ល័យ គឺដូចជាអនន្តរឃ្ល័យដែរ។

[៥៤១] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយសហជាតឃ្ល័យ គឺខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃខន្ធ២ ដោយសហជាតឃ្ល័យ ខន្ធ២ ជាបច្ច័យនៃខន្ធ១ ដោយសហជាតឃ្ល័យ ខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃខន្ធ២ ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ដោយសហជាតឃ្ល័យ ខន្ធ២ ជាបច្ច័យនៃខន្ធ១ ដោយសហជាតឃ្ល័យ។

[៥៤២] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយសហជាតឃ្ល័យ គឺខន្ធ១ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃខន្ធ២ ដោយសហជាតឃ្ល័យ ខន្ធ២ ជាបច្ច័យនៃខន្ធ១ ដោយសហជាតឃ្ល័យ បដិសន្ធិ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា យើងមិនបាន (និយាយ) ទេ។

[៥៤៣] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយសហជាតឃ្ល័យ គឺខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃខន្ធ២ ដោយសហជាតឃ្ល័យ ខន្ធ២ ជាបច្ច័យនៃខន្ធ១ ដោយសហជាតឃ្ល័យ ខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃខន្ធ២ ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ ដោយសហជាតឃ្ល័យ ខន្ធ២ ជាបច្ច័យនៃខន្ធ១ ដោយសហជាតឃ្ល័យ។

[៥៤៤] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយអញ្ញមញ្ញឃ្ល័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយនិស្សយឃ្ល័យ។ អញ្ញមញ្ញឃ្ល័យក្តី និស្សយឃ្ល័យក្តី ដូចគ្នានឹងសហជាតឃ្ល័យដែរ។

[៥៤៥] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយឃ្ល័យ បានដល់អារម្មណ៍បនិស្ស័យ អនន្តរូបនិស្ស័យ និងបកតូបនិស្ស័យ។ បកតូបនិស្ស័យ គឺបុគ្គលអាស្រ័យនូវសទ្ធា ដែល

បុកបដោយសុខវេទនា ហើយឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ញ៉ាំងឈាន ដែលប្រកបដោយ សុខវេទនា ឲ្យកើតឡើង ញ៉ាំងវិបស្សនាឲ្យកើតឡើង ញ៉ាំងមគ្គឲ្យកើតឡើង ញ៉ាំង អភិញ្ញាឲ្យកើតឡើង ញ៉ាំងសមាបត្តិឲ្យកើតឡើង ដំឡើងមានៈ ប្រកាន់ទិដ្ឋិ។ នូវ សីល ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ... នូវសុតៈ ចាគៈ បញ្ញា រាគៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា ... បុគ្គលអាស្រ័យនូវកាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំដោយសុខ ហើយ ឲ្យទាន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ញ៉ាំងសមាបត្តិ ឲ្យកើតឡើង។ បណ្ឌិត គប្បីធ្វើ (នូវសេចក្តីចូលចិត្ត) ថា ដំឡើងមានៈ បុកាន់ទិដ្ឋិ ដូច្នោះ ក្នុងធម៌ទាំងឡាយ ដែលមានសទ្ធាជាគម្ពប៥ ក្នុងធម៌ ទាំងឡាយ សល់ពីនេះ បណ្ឌិតមិនគប្បីធ្វើទេ។ បុគ្គល កាន់យកទុព្យដែលគេ មិនបានឲ្យ ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា និយាយពាក្យកុហក និយាយពាក្យញុះញង់ និយាយពាក្យអាកុក់ និយាយពាក្យរោយរាយ កាត់ទី-ត លបឆក់យកទុព្យគេ ប្តូរនយកទុព្យក្នុងផ្ទះ១ ឈរស្តាប់តុដកណ្តាលផ្លូវ គប់ រកបុព្វន្តអ្នកដទៃ សម្លាប់អ្នកស្រុក សម្លាប់អ្នកនិគម។ សទ្ធា ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា ... សីលៈ សុតៈ ចាគៈ បញ្ញា រាគៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា ... កាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំដោយសុខ ជាបច្ច័យនៃសទ្ធា ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា នៃសីលៈ សុតៈ ចាគៈ បញ្ញា រាគៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា កាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំដោយសុខ និងពួកខន្ធន្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។

[៥៤៦] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យ នៃធម៌ដែលបុកបដោយ ទុក្ខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ បានដល់បកត្យបនិស្ស័យ គឺបុគ្គលអាស្រ័យ នូវសទ្ធា ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ហើយធ្វើខ្លួនឲ្យក្តៅ ឲ្យក្តៅសព្វ រងនូវទុក្ខ ដែលមានការស្វែងរកជាមូល។ នូវសីល ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ... នូវសុតៈ ... ចាគៈ ... បុគ្គលអាស្រ័យនូវបញ្ញា ហើយធ្វើខ្លួនឲ្យក្តៅ ឲ្យក្តៅសព្វ រងនូវទុក្ខ ដែលមានការស្វែងរកជាមូល។ នូវរាគៈ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ... នូវ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា ... បុគ្គលអាស្រ័យនូវកាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំ

ដោយសុខ ហើយសម្លាប់សត្វ។ កាន់យកទុព្យ ដែលគេមិនបានឲ្យ ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា និយាយពាក្យកុហក និយាយពាក្យញុះញង់ និយាយ ពាក្យអាកុក្ក និយាយពាក្យរោយរាយ កាត់ទី-ត លបឆក់យកទុព្យគេ ប្លន់ យកទុព្យគេក្នុងផ្ទះ១ ឈរស្តាត់តុងកណ្តាលផ្លូវ គប់រកបុព្វន្តអ្នកដទៃ សម្លាប់ អ្នកស្រុក សម្លាប់អ្នកនិគម ផ្តាច់បង់មាតាចាកជីវិត ផ្តាច់បង់បិតាចាកជីវិត ផ្តាច់បង់ព្រះអរហន្តចាកជីវិត ញ៉ាំងលោហិត របស់ព្រះតថាគត ឲ្យពុរពង ដោយចិត្តទ្រុស្ត បំបែកសង្ឃ។ សទ្ធា ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ... សីលៈ សុតៈ ចាតៈ បញ្ញា រាគៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា ... កាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំ ដោយសុខ (ជាបច្ច័យ) នៃទោសៈ។ បេ។ នៃមោហៈ កាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំដោយ ទុក្ខ និងពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។

[៥៤៧] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយអ ទុក្ខមសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ បានដល់អារម្មណ៍បនិស្ស័យ អនន្ត រូបនិស្ស័យ និងបកតូបនិស្ស័យ។ បកតូបនិស្ស័យ គឺបុគ្គលអាស្រ័យនូវសទ្ធា ដែល បុកបដោយសុខវេទនា ហើយឲ្យទាន សមាទានសីល ធ្វើឧបោសថកម្ម ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ញ៉ាំងឈាន ដែលបុកបដោយអ ទុក្ខមសុខវេទនា ឲ្យកើតឡើង ញ៉ាំងវិបស្សនាឲ្យកើតឡើង ញ៉ាំងមគ្គឲ្យកើតឡើង ញ៉ាំងអភិញ្ញាឲ្យកើតឡើង ញ៉ាំងសមាបត្តិឲ្យកើតឡើង ដំឡើងមានៈ បុកាន់ទិដ្ឋិ។ នូវសីល ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ... នូវសុតៈ ចាតៈ បញ្ញា រាគៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា ... អាស្រ័យ នូវកាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំដោយសុខ ហើយ ឲ្យទាន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ញ៉ាំង សមាបត្តិឲ្យកើតឡើង បុគ្គលកាន់យកទុព្យ ដែលគេមិនបានឲ្យ ដោយចិត្ត ដែល បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា និយាយពាក្យកុហក និយាយពាក្យញុះញង់ និយាយពាក្យអាកុក្ក និយាយពាក្យរោយរាយ កាត់ទី-ត លបឆក់យកទុព្យគេ ប្លន់យកទុព្យក្នុងផ្ទះ១ ឈរស្តាត់តុងកណ្តាលផ្លូវ គប់រកបុព្វន្តអ្នកដទៃ សម្លាប់ អ្នកស្រុក សម្លាប់អ្នកនិគម។ សទ្ធា ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ... សីលៈ សុតៈ ចាតៈ បញ្ញា រាគៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា ... កាយវិញ្ញាណ ដែលចុឡំ ដោយសុខ ជាបច្ច័យនៃសទ្ធា ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា នៃសីលៈ

សុតៈ ចាតៈ បញ្ញា រាគៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា កាយវិញ្ញាណ ដែលចុះឡើង  
ដោយសុខ និងពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយ  
ប្បច្ច័យ។

[៥៤៨] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ  
ទុក្ខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ បានដល់អនន្តរូបនិស្ស័យ និងបកតូប  
និស្ស័យ។ បកតូបនិស្ស័យ គឺបុគ្គលអាស្រ័យនូវទោសៈ ហើយសម្លាប់សត្វ កាន់  
យកទុព្យ ដែលគេមិនបានឲ្យ ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា។ សេចក្តី  
បំប្រួញ។ បំបែកសង្ឃ។ អាស្រ័យនូវមោហៈ និងកាយវិញ្ញាណ ដែលចុះឡើងដោយទុក្ខ  
ហើយសម្លាប់សត្វ កាន់យកទុព្យ ដែលគេមិនបានឲ្យដោយចិត្ត ដែល  
បុកបដោយទុក្ខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ បំបែកសង្ឃ។ ទោសៈ មោហៈ  
កាយវិញ្ញាណ ដែលចុះឡើងដោយទុក្ខ ជាបច្ច័យនៃទោសៈ មោហៈ កាយវិញ្ញាណ ដែល  
ចុះឡើងដោយទុក្ខ និងពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ  
យ។

[៥៤៩] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ បានដល់បកតូបនិស្ស័យ គឺបុគ្គលអាស្រ័យ  
នូវទោសៈ ហើយឲ្យទាន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។ សេចក្តី  
បំប្រួញ។ ញ៉ាំងសមាបត្តិ ឲ្យកើតឡើង បុគ្គលកាន់យកទុព្យ ដែលគេមិនបានឲ្យ  
ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ សម្លាប់អ្នកនិគម។ នូវ  
មោហៈ ... អាស្រ័យនូវកាយវិញ្ញាណ ដែលចុះឡើងដោយទុក្ខ ហើយឲ្យទាន ដោយចិត្ត  
ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ សម្លាប់អ្នកនិគម។ ទោសៈ  
មោហៈ កាយវិញ្ញាណ ដែលចុះឡើងដោយទុក្ខ ជាបច្ច័យនៃសទ្ធា ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា។ បេ។ នៃកាយវិញ្ញាណ ដែលចុះឡើងដោយសុខ និងពួកខន្ធ ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។

[៥៥០] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយអនុ  
ក្ខមសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ បានដល់អនន្តរូបនិស្ស័យ និងបក  
តូបនិស្ស័យ។ បកតូបនិស្ស័យ គឺបុគ្គលអាស្រ័យនូវទោសៈ ហើយឲ្យទាន  
ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ សម្លាប់អ្នក

និគម។ នូវមោហៈ ... អាស្រ័យនូវកាយវិញ្ញាណ ដែលចុះដោយទុក្ខ ហើយឲ្យទាន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ សម្លាប់អ្នក និគម។ ទោសៈ មោហៈ កាយវិញ្ញាណ ដែលចុះដោយទុក្ខ ជាបច្ច័យនៃសទ្ធា ដែល បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។ បេ។ នៃសេចក្តីប្រាថ្នា និងពួកខន្ធ ដែល បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។

[៥៥១] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែល បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ បានដល់អារម្មណ៍ បនិស្ស័យ អនន្តរូបនិស្ស័យ និងបកតូបនិស្ស័យ។ បកតូបនិស្ស័យ គឺបុគ្គល អាស្រ័យនូវសទ្ធា ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ហើយឲ្យទាន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។ បុកាន់ទិដ្ឋិ នូវសីល ដែលបុកបដោយអទុក្ខ មសុខវេទនា ... នូវសុតៈ ចាតៈ បញ្ញា វាតៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ ... អាស្រ័យនូវ សេចក្តីប្រាថ្នា ហើយឲ្យទាន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ញ៉ាំងសមាបត្តិឲ្យកើតឡើង បុគ្គលកាន់យកទុព្យ ដែលគេ មិនបានឲ្យ ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា។ បេ។ សម្លាប់អ្នក និគម។ សទ្ធា ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា សីលៈ សុតៈ ចាតៈ បញ្ញា វាតៈ មោហៈ មានៈ ទិដ្ឋិ សេចក្តីប្រាថ្នា (ជាបច្ច័យ) នៃសទ្ធា ដែលបុកបដោយអទុក្ខម សុខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ជាបច្ច័យនៃសេចក្តីប្រាថ្នា និងពួកខន្ធ ដែល បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។

[៥៥២] ធម៌ ដែលបុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកប ដោយសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ បានដល់អារម្មណ៍បនិស្ស័យ អនន្ត រូបនិស្ស័យ និងបកតូបនិស្ស័យ។ បកតូបនិស្ស័យ គឺបុគ្គលអាស្រ័យនូវសទ្ធា ដែល បុកបដោយអទុក្ខមសុខវេទនា ហើយឲ្យទាន ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយ សុខវេទនា។ បេ។ ដំឡើងមានៈ បុកាន់ទិដ្ឋិ នូវសីល ដែលបុកបដោយអទុក្ខម សុខវេទនា ...។ បេ។ ... អាស្រ័យនូវសេចក្តីប្រាថ្នា ហើយឲ្យទាន ដោយចិត្ត ដែល បុកបដោយសុខវេទនា។ បេ។ ញ៉ាំងសមាបត្តិឲ្យកើតឡើង បុគ្គលកាន់យកទុព្យ ដែលគេមិនបានឲ្យ ដោយចិត្ត ដែលបុកបដោយសុខវេទនា។ បេ។ សម្លាប់អ្នក



និគម។ សទ្ធា ដែលបុគ្គលដោយអនុក្ខមសុខវេទនា។ហេ។ ... សេចក្តីប្រាថ្នា  
កាយវិញ្ញាណ ដែលចុះដោយសុខ ជាបច្ច័យនៃសទ្ធា ដែលបុគ្គលដោយ  
សុខវេទនា។ហេ។ ... នៃសេចក្តីប្រាថ្នា នៃកាយវិញ្ញាណ ដែលចុះដោយសុខ និង  
ពួកខន្ធ ដែលបុគ្គលដោយសុខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។

[៥៥៣] ធម៌ ដែលបុគ្គលដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុគ្គល  
ដោយទុក្ខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ បានដល់អនន្តរូបនិស្ស័យ និងបក  
តូបនិស្ស័យ។ បកតូបនិស្ស័យ គឺបុគ្គលអាស្រ័យនូវសទ្ធា ដែលបុគ្គលដោយអនុ  
ក្ខមសុខវេទនា ហើយធ្វើខ្លួនឯងឲ្យក្តៅ ឲ្យក្តៅសព្វ រងនូវទុក្ខ ដែលមានការស្វែ  
ងរកជាមូល។ ... សីល ដែលបុគ្គលដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ...។ សេចក្តីបំប្រួញ។  
... អាស្រ័យនូវសេចក្តីប្រាថ្នា ហើយសម្លាប់សត្វ កាន់យកទុព្យ ដែលគេមិនបាន  
ឲ្យ ដោយចិត្ត ដែលបុគ្គលដោយទុក្ខវេទនា។ សេចក្តីបំប្រួញ។ បំបែកសង្ឃ។ សទ្ធា  
ដែលបុគ្គលដោយអនុក្ខមសុខវេទនា។ហេ។ ... សេចក្តីប្រាថ្នា ជាបច្ច័យនៃទោសៈ  
នៃមោហៈ នៃកាយវិញ្ញាណ ដែលចុះដោយទុក្ខ និងពួកខន្ធ ដែលបុគ្គលដោយ  
ទុក្ខវេទនា ដោយឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។

[៥៥៤] ធម៌ ដែលបុគ្គលដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុគ្គលដោយ  
សុខវេទនា ដោយអាសេវនប្បច្ច័យ គឺពួកខន្ធ ដែលបុគ្គលដោយសុខវេទនាមុនៗ  
ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុគ្គលដោយសុខវេទនាក្រោយៗ ដោយអាសេវនប្បច្ច័  
យ អនុលោម ដែលបុគ្គលដោយសុខវេទនា (ជាបច្ច័យ) នៃគោតុភ្ន អនុលោម  
(ជាបច្ច័យ) នៃវោទានៈ គោតុភ្ន (ជាបច្ច័យ) នៃមគ្គ វោទានៈ ជាបច្ច័យនៃមគ្គ  
ដោយអាសេវនប្បច្ច័យ។

[៥៥៥] ធម៌ ដែលបុគ្គលដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុគ្គលដោយ  
ទុក្ខវេទនា ដោយអាសេវនប្បច្ច័យ គឺពួកខន្ធ ដែលបុគ្គលដោយទុក្ខវេទនាមុនៗ  
ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុគ្គលដោយទុក្ខវេទនាក្រោយៗ ដោយអាសេវនប្បច្ច័  
យ។

[៥៥៦] ធម៌ ដែលបុគ្គលដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុគ្គល  
ដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ដោយអាសេវនប្បច្ច័យ គឺពួកខន្ធ ដែលបុគ្គលដោយអ  
នុក្ខមសុខវេទនាមុនៗ ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុគ្គលដោយអនុក្ខមសុខវេទ  
នាក្រោយៗ ដោយអាសេវនប្បច្ច័យ អនុលោម ដែលបុគ្គលដោយអនុក្ខម



បុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយអនុក្ខម  
សុខវេទនា ជាវិបាក ដោយកម្មប្បច្ច័យ។

[៥៦៣] ធម៌ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែល  
បុកបដោយសុខវេទនា ដោយកម្មប្បច្ច័យ បានដល់នានាខណិកៈ គឺចេតនា  
ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា ជាវិបាក ដោយកម្មប្បច្ច័យ។

[៥៦៤] ធម៌ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកប  
ដោយទុក្ខវេទនា ដោយកម្មប្បច្ច័យ បានដល់នានាខណិកៈ គឺចេតនា ដែល  
បុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃពួកខន្ធ ដែលបុកបដោយ  
ទុក្ខវេទនា ជាវិបាក ដោយកម្មប្បច្ច័យ។

[៥៦៥] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា ដោយវិបាកប្បច្ច័យ គឺវិបាកក្នុងខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជា  
បច្ច័យនៃខន្ធ២ ដោយវិបាកប្បច្ច័យ ខន្ធ២ ជាបច្ច័យនៃខន្ធ១ ដោយវិបាកប្បច្ច័  
យ ខន្ធ១ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃខន្ធ២ ក្នុងខណៈនៃបដិសន្ធិ  
ដោយវិបាកប្បច្ច័យ ខន្ធ២ (ជាបច្ច័យ) នៃខន្ធ១។ បេ។

[៥៦៦] ធម៌ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ  
ទុក្ខវេទនា ដោយវិបាកប្បច្ច័យ គឺវិបាកក្នុងខន្ធ១ ដែលបុកបដោយទុក្ខវេទនា ជា  
បច្ច័យនៃខន្ធ២ ដោយវិបាកប្បច្ច័យ។ បេ។ ដោយអនុក្ខមសុខវេទនា។ បេ។ វិបាក  
ក្នុងខន្ធ១ ដែលបុកបដោយអនុក្ខមសុខវេទនា (ជាបច្ច័យ) នៃខន្ធ២។ បេ។ ក្នុង  
ខណៈ នៃបដិសន្ធិ។

[៥៦៧] ធម៌ ដែលបុកបដោយសុខវេទនា ជាបច្ច័យនៃធម៌ ដែលបុកបដោយ  
សុខវេទនា ដោយអាហារប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយឥន្ទរិយប្បច្ច័យ ជាបច្ច័យ  
ដោយឈានប្បច្ច័យ ជាបច្ច័យ ដោយមគ្គប្បច្ច័យ ជាបច្ច័យ ដោយសម្បយុត្តប្បច្ច័  
យ ជាបច្ច័យ ដោយអត្តិប្បច្ច័យ ជាបច្ច័យ ដោយនត្តិប្បច្ច័យ ជាបច្ច័យ ដោយវិ  
គតប្បច្ច័យ ... ជាបច្ច័យ ដោយអវិគតប្បច្ច័យ។

**ហេតុមូលកៈ**

[៥៦៨] ក្នុងហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងអារម្មណ៍ប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុង  
អធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងអនន្តរ្យប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរ្យប្បច្ច័យ





[៥៧៤] ពាក្យថា ហេតុប្បដ្ឋយ សហជាតប្បដ្ឋយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ ឥនុរិយប្បដ្ឋយ មគ្គប្បដ្ឋយ សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ២ ព្រោះអធិបតិប្បដ្ឋយ។ ពាក្យថា ហេតុប្បដ្ឋយ សហជាតប្បដ្ឋយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ និស្សយប្បដ្ឋយ វិបាកប្បដ្ឋយ ឥនុរិយប្បដ្ឋយ មគ្គប្បដ្ឋយ សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ២ ព្រោះអធិបតិប្ប ដ្ឋយ។

**អនន្តរសមនន្តរមូលកៈ**

[៥៧៥] ក្នុងសមនន្តរប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ព្រោះអនន្តរប្បដ្ឋយ ... ក្នុងឧបនិស្សយ ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងអាសេវនប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ២ ក្នុងនត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៧។

[៥៧៦] ពាក្យថា សមនន្តរប្បដ្ឋយ ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ នត្ថិប្បដ្ឋយ វិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ព្រោះអនន្តរប្បដ្ឋយ។ ពាក្យថា សមនន្តរប្បដ្ឋយ ឧបនិស្សយប្ប ដ្ឋយ អាសេវនប្បដ្ឋយ នត្ថិប្បដ្ឋយ វិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះអនន្តរ ប្បដ្ឋយ។ ពាក្យថា សមនន្តរប្បដ្ឋយ ឧបនិស្សយប្បដ្ឋយ កម្មប្បដ្ឋយ នត្ថិប្បដ្ឋយ វិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ២ ព្រោះអនន្តរប្បដ្ឋយ។ សមនន្តរប្បដ្ឋយ ដូចគ្នានឹងអនន្តរប្បដ្ឋយដែរ។

**សហជាតអញ្ញមញ្ញនិស្សយមូលកៈ**

[៥៧៧] ព្រោះសហជាតប្បដ្ឋយ ... ព្រោះអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ ... ក្នុងហេតុប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ព្រោះនិស្សយប្បដ្ឋយ ... ក្នុងអធិបតិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុង សហជាតប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងវិបាកប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងអាហារប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុង ឥនុរិយប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងឈានប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងមគ្គប្បដ្ឋយ មាន វារៈ៣ ក្នុងសម្បយុត្តប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងអត្ថិប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣ ក្នុងអវិគត ប្បដ្ឋយ មានវារៈ៣។

[៥៧៨] ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋយ អញ្ញមញ្ញប្បដ្ឋយ សម្បយុត្តប្បដ្ឋយ អត្ថិប្បដ្ឋយ អវិគតប្បដ្ឋយ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះនិស្សយប្បដ្ឋយ។ ពាក្យថា សហជាតប្បដ្ឋ

យ អញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ វិបាកប្បច្ច័យ សម្បយុត្តប្បច្ច័យ អត្ថិប្បច្ច័យ អវិគតប្បច្ច័យ  
ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះនិស្សយប្បច្ច័យ។

**ឧបនិស្សយមូលកៈ**

[៥៧៩] ក្នុងអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ៤ ព្រោះឧបនិស្សយប្បច្ច័យ ... ក្នុងអធិបតិ  
ប្បច្ច័យ មានវារៈ៤ ក្នុងអនន្តរាប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរាប្បច្ច័យ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៨ ក្នុងនត្ថិប្បច្ច័  
យ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧។

[៥៨០] ពាក្យថា អារម្មណប្បច្ច័យ អធិបតិប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៤ ព្រោះ  
ឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។ ពាក្យថា អនន្តរាប្បច្ច័យ សមនន្តរាប្បច្ច័យ នត្ថិប្បច្ច័យ វិគត  
ប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៧ ព្រោះឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។ ពាក្យថា អនន្តរាប្បច្ច័យ សម  
នន្តរាប្បច្ច័យ អាសេវនប្បច្ច័យ នត្ថិប្បច្ច័យ វិគតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះ  
ឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។ ពាក្យថា កម្មប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៨ ព្រោះឧបនិស្សយប្ប  
ច្ច័យ។ ពាក្យថា អនន្តរាប្បច្ច័យ សមនន្តរាប្បច្ច័យ កម្មប្បច្ច័យ នត្ថិប្បច្ច័យ វិគតប្ប  
ច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ២ ព្រោះឧបនិស្សយប្បច្ច័យ។

**អាសេវនមូលកៈ**

[៥៨១] ក្នុងអនន្តរាប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ព្រោះអាសេវនប្បច្ច័យ ... ក្នុងសមនន្តរាប្ប  
ច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣  
ក្នុងវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។ ពាក្យថា អនន្តរាប្បច្ច័យ សមនន្តរាប្បច្ច័យ  
ឧបនិស្សយប្បច្ច័យ នត្ថិប្បច្ច័យ វិគតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ព្រោះអាសេវនប្ប  
ច្ច័យ។

**កម្មមូលកៈ**

[៥៨២] ក្នុងអនន្តរាប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ព្រោះកម្មប្បច្ច័យ ... ក្នុងសមនន្តរាប្បច្ច័យ  
មានវារៈ២ ក្នុងសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុង  
និស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៨ ក្នុងវិបាកប្បច្ច័យ  
មានវារៈ៣ ក្នុងអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុង  
អត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ២ ក្នុងវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ២  
ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។

















នបុរេជាតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនបច្ឆាជាតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនអាសេវន  
ប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩  
ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនឈានប្ប  
ដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនសម្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩  
ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអត្ថិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោនត្ថិប្ប  
ដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋិយ មាន  
វារៈ៩។

[៦០៥] ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋិយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។  
ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩។ ក្នុងនអធិបតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩ ព្រោះន  
ហេតុប្បដ្ឋិយ នអារម្មណប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៨។  
សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៩។ ព្រោះនហេតុប្បដ្ឋិយ និ  
ងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ នបុរេជាតិប្ប  
ដ្ឋិយ នបច្ឆាជាតិប្បដ្ឋិយ នអាសេវនប្បដ្ឋិយ នវិបាកប្បដ្ឋិយ និងនអាហារប្បដ្ឋ  
ិយ។ សេចក្តីបំប្រួញ។ ... ក្នុងនោអវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៨។

ចប់ នហេតុមូលកៈ។

ការរាប់បច្ចុនីយៈ របស់កុសលត្តិកៈ ដែលលោករាប់ហើយ យ៉ាងណា មូលកៈ  
ទាំងអស់ បណ្ឌិត កាលមិនភាន់ចុំឡំ ចំពោះការរាប់នេះ គប្បីកាន់យកយ៉ាងនេះ  
ចុះ។

ចប់ បច្ចុនីយៈ។

[៦០៦] ក្នុងនអារម្មណប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ព្រោះហេតុប្បដ្ឋិយ ... ក្នុងនអធិបតិ  
ប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអនន្តរប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនសមនន្តរប្បដ្ឋិយ  
មានវារៈ៣ ក្នុងនឧបនិស្សយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនបុរេជាតិប្បដ្ឋិយ មាន  
វារៈ៣ ក្នុងនបច្ឆាជាតិប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាសេវនប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនកម្មប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិបាកប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនអាហារប្បដ្ឋ  
ិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឥន្ទរិយប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនឈានប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣  
ក្នុងនមគ្គប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនវិប្បយុត្តប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោនត្ថិប្ប  
ដ្ឋិយ មានវារៈ៣ ក្នុងនោវិគតប្បដ្ឋិយ មានវារៈ៣។ ពាក្យថា សហជាតិប្បដ្ឋិយ

អញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ និស្សយប្បច្ច័យ សម្បយុត្តប្បច្ច័យ អត្ថិប្បច្ច័យ និងអវិគតប្បច្ច័យ ដូច្នោះ មានវារៈ៣ ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ ព្រោះហេតុប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រែញ។ ... ក្នុងនោវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។ ការរាប់អនុលោមប្បច្ច័យនីយៈ របស់កុសលក្តិកៈ ដែលលោករាប់ហើយ តាមដំណើរនៃការស្វាធាយ យ៉ាងណា បទនេះ បណ្ឌិតក៏គប្បីរាប់យ៉ាងនោះផងចុះ។ ក្នុងនហេតុប្បច្ច័យ មានវារៈ៨ ព្រោះកម្មប្បច្ច័យ ... ក្នុងនអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ៨។ ហេ។ ... ក្នុងនោអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៨។

ចប់ អនុលោមប្បច្ច័យនីយគណនា។

[៦០៧] ក្នុងអារម្មណប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ព្រោះនហេតុប្បច្ច័យ ... ក្នុងអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៥ ក្នុងអនន្តរ្យប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរ្យប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងអាសេវនប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៨ ក្នុងវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងអាហារប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងឥន្ទ្រិយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងឈានប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងមគ្គប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងសម្បយុត្តប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងអត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៧ ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។

[៦០៨] ក្នុងអធិបតិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ព្រោះនហេតុប្បច្ច័យ នអារម្មណប្បច្ច័យ ... ក្នុងអនន្តរ្យប្បច្ច័យ មានវារៈ៧។ សេចក្តីបំប្រែញ។ ... ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣។ ក្នុងសហជាតប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ព្រោះនហេតុប្បច្ច័យ នអារម្មណប្បច្ច័យ នអធិបតិប្បច្ច័យ នអនន្តរ្យប្បច្ច័យ នសមនន្តរ្យប្បច្ច័យ ក្នុងអញ្ញមញ្ញប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ក្នុងកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៨ ក្នុងវិបាកប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងអត្ថិប្បច្ច័យ មានវារៈ៣ ក្នុងអវិគតប្បច្ច័យ មានវារៈ ៣។

[៦០៩] ព្រោះនហេតុប្បច្ច័យ នអារម្មណប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រែញ នូវមូលកៈ។ ក្នុងឧបនិស្សយប្បច្ច័យ មានវារៈ៩ ព្រោះននិស្សយប្បច្ច័យ ... ក្នុងកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៨។ ព្រោះនហេតុប្បច្ច័យ នអារម្មណប្បច្ច័យ។ សេចក្តីបំប្រែញ។ ក្នុងកម្មប្បច្ច័យ មានវារៈ៨ ព្រោះនឧបនិស្សយប្បច្ច័យ នបុរេជាតប្បច្ច័យ នបច្ឆាជាតប្បច្ច័យ ន



អាសេវនប្បថ្មយ នវិបាកប្បថ្មយ នអាហារប្បថ្មយ នគនុរិយប្បថ្មយ នឈានប្ប  
ថ្មយ នមគ្គប្បថ្មយ នសម្បយុត្តប្បថ្មយ នវិប្បយុត្តប្បថ្មយ នោអត្ថិប្បថ្មយ នោ  
នត្ថិប្បថ្មយ នោវិគតប្បថ្មយ និងនោអវិគតប្បថ្មយ។

ចប់ នហេតុមូលកៈ។

[៦១០] ក្នុងហេតុប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ព្រោះនអាមម្ពណប្បថ្មយ។ សេចក្តីបំប្រញ។ ...  
ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ៨ ក្នុងអវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៣។

[៦១១] ក្នុងអាមម្ពណប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ព្រោះនោអវិគតប្បថ្មយ ... ក្នុងអធិបតិ  
ប្បថ្មយ មានវារៈ៤ ក្នុងអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មយ មាន  
វារៈ៧ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ មានវារៈ៩ ក្នុងអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុង  
កម្មប្បថ្មយ មានវារៈ៨ ក្នុងនត្ថិប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧។

[៦១២] ក្នុងអនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ព្រោះនោអវិគតប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ ន  
អាមម្ពណប្បថ្មយ ... ក្នុងសមនន្តរប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងឧបនិស្សយប្បថ្មយ  
មានវារៈ៩ ក្នុងអាសេវនប្បថ្មយ មានវារៈ៣ ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ៨ ក្នុងនត្ថិ  
ប្បថ្មយ មានវារៈ៧ ក្នុងវិគតប្បថ្មយ មានវារៈ៧។

[៦១៣] ក្នុងកម្មប្បថ្មយ មានវារៈ៨ ព្រោះនោអវិគតប្បថ្មយ នហេតុប្បថ្មយ ន  
អាមម្ពណប្បថ្មយ នអធិបតិប្បថ្មយ នអនន្តរប្បថ្មយ នសមនន្តរប្បថ្មយ ន  
សហជាតប្បថ្មយ នអញ្ញមញ្ញប្បថ្មយ ននិស្សយប្បថ្មយ នឧបនិស្សយប្បថ្មយ នបុ  
រេជាតប្បថ្មយ នបច្ឆាជាតប្បថ្មយ នអាសេវនប្បថ្មយ នវិបាកប្បថ្មយ នអាហារ  
ប្បថ្មយ នគនុរិយប្បថ្មយ នឈានប្បថ្មយ នមគ្គប្បថ្មយ នសម្បយុត្តប្បថ្មយ នវិ  
ប្បយុត្តប្បថ្មយ នោអត្ថិប្បថ្មយ នោនត្ថិប្បថ្មយ និងនោវិគតប្បថ្មយ។

ការរាប់បច្ចុនីយានុលោម របស់កុសលត្តិកៈ ដែលលោករាប់ហើយ តាមគន្លងនៃ  
ការស្វាធាយ យ៉ាងណា (បទនេះ) បណ្ឌិត គប្បីរាប់យ៉ាងនោះផងចុះ។

ចប់ បច្ចុនីយានុលោម។

ចប់ វេទនាត្តិកៈ ទី២។

**ចប់ ភាគ៩៥។**